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СТЕНОГРАМА 

засідання Комітету з питань національної безпеки і оборони 

від 23 лютого 2015 року

Веде засідання Голова Комітету С.В.ПАШИНСЬКИЙ

ГОЛОВУЮЧИЙ. Шановні члени комітету, шановні гості, шановні засоби масової інформації! На сьогоднішній комітет висунуто, є два питання. Перше питання – про проект Закону про внесення змін до Закону України "Про Державний бюджет України  на 2015 рік" (реєстраційний номер  2147). І друге питання –  про перебіг подій в районі міста  Дебальцеве в період з 15 січня  по 19 лютого   та ситуація, що склалася в районі проведення  АТО на Сході  України. По першому питанню  ми зараз коротенько пройдемося. Я думаю, тут  великих проблем не буде. По другому питанню, я ще раз хочу  звернути увагу, що друге питання, да і не  тільки друге, а взагалі  ситуація на Сході викликає  пристальну увагу  нашого суспільства, народних депутатів. Є багато гостей. Ми запросили представницьку делегацію від людей, які були безпосередньо під Дебальцеве. Ми почнемо сьогодні   розгляд цього питання, ну і будемо   виходити на якісь  рекомендації, рішення, побажання. 

Зразу хочу  проінформувати, враховуючи, що друге питання має  дуже багато підпитань, які носять всі ознаки державної таємниці, друга частина роботи нашого комітету  буде в закритому режимі. Про результати роботи ми проінформуємо суспільство  і засоби масової інформації.

По першому питанню я  надаю слово  секретарю  комітету,  народному депутату  Віннику  Івану Юлійовичу.

ВІННИК І.Ю. Доброго дня, шановні колеги. Внесений у  Верховну Раду Кабміном  проект змін до  Закону України про  державний бюджет ми вивчили дуже ретельно, а також почули бачення  розпорядника бюджетних коштів, сектора нацбезпеки та  оборони. І тому ми пропонуємо низку змін, які, на наш погляд, є дуже важливими. Ми пропонуємо це питання до обговорення, визначення членами комітету і прийняття відповідного рішення, яке буде оформлене у вигляді висновку в Рекомендаціях бюджетного комітету, а також Кабміну до прийняття. ,
Перше. В нас законопроектом про Державний бюджет були обмежені максимальні заробітні плати, у тому числі військовим. Справа в тому, що військові не отримують фактично заробітну плату, вони отримують грошове забезпечення. Тому ми наполягаємо на необхідності усунення і зробити необхідну редакційно-юридичну правку – і зняти обмеження щодо максимальних заробітних плат військовим, тому що зараз це існує на рівні семи мінімальних заробітних плат, семи мінімальних окладів. І тому ми наполягаємо, щоб в проекті змін до Державного бюджету було враховано, що не підпадають під відповідне обмеження в сім мінімальних окладів військовослужбовці, особи рядового і начальницького складу, працівники Міністерства оборони, Головного управління розвідки Міністерства оборони України, Міністерства внутрішніх справ України, Апарату Ради національної безпеки і оборони України, Державної спеціальної служби транспорту, Служби безпеки України, Служби зовнішньої розвідки України, Державної прикордонної служби, Управління держохорони, Державної пенітенціарної служби, Державної служби України з надзвичайних ситуацій, Державної служби спеціального зв'язку і захисту України, Національної гвардії України та органів військової прокуратури.

ГОЛОВУЮЧИЙ. Я хотів би уточнити, що мова не йде про збільшення бюджетних витрат. Мова йде про видатки в рамках затверджених бюджетних витрат, щоб було зрозуміло.

ВІННИК І.Ю. Тобто вони можуть скорочувати, оптимізувати штати – і відповідно розподіляти вивільнені кошти на тих осіб, які дійсно заслуговують на більші заробітні плати, які захищають сьогодні наші кордони.

Друге питання, надзвичайно важливе.

ГОЛОВУЮЧИЙ. По першому пункту немає ні в кого ніяких доповнень, зауважень, заперечень? Ну, Павло, а написали вже заяву на наш комітет чи ні?

_______________П. Напишу зараз.

ГОЛОВУЮЧИЙ. Добренько. Ну, враховуючи, що ви не пишете заяву, вам надається слово.

_______________П. Насправді мене цікавить зв'язка участі цих людей, названих вами, в дійсних бойових діях і можливість чи неможливість обмеження заробітної плати. Бо Служба зовнішньої розвідки, наприклад, вона ніколи на фронті не була, нічого не бачила. І дозволити, наприклад, встановлювати на свій розсуд заробітні плати людям, які не були на фронті, я би з цим не погодився.

ГОЛОВУЮЧИЙ. Я прошу пробачення, Павло, ми почули ваше зауваження.

_______________П. Да, обмеження щодо людей, які дійсно на фронті, безумовно, тут не має бути…

ГОЛОВУЮЧИЙ. Павло, ви не уважно слідкували за всіма законопроектами, які ви послідовно в залі підтримуєте, за невеликим виключенням, але оце обмеження про тих, хто воює, ми зняли ще раніше, коли  це все приймалося. У нас… Мова йде про інше. В ніч прийняття бюджету  один шановний депутат з голосу вніс правку, якою обмежив  всім зарплату  в 6.500 гривень. Так? І парламент радісно прийняв цю правку. Просто зараз спеціалісти.. От ви говорите про Службу зовнішньої розвідки. А ви що, дійсно, вважаєте, що людина, якій ми платимо 200 доларів…  (Шум у залі) 

Ну от комітет… 

ГОЛОС ІЗ ЗАЛУ. (Не чути) …всім має бути тяжко, не тільки мені…

ГОЛОВУЮЧИЙ. Павло! Павло, вам може бути тяжко, а державі тяжко не повинно бути. І мені може бути тяжко. Я не хочу це…  От бачите, у нас такі… 

Павло, ми почули ваше зауваження. Я просто звернув увагу на те, що фахівці з деяких сфер реально у нас є проблема. Більше того,  щоб ми зрозуміли. Якщо ми, наприклад, беремо… зараз мова йде, наприклад,  про укомплектування танкових екіпажем по спеціальній процедурі. Да? По спеціальній програмі. От ця спеціальна програма… він не йде сьогодні в АТО, він сьогодні йде в "Десну" навчатися і згалоджуватися. Ну не можна йому платити 6 тисяч гривень. Не можна. 

Так що, шановні друзі, ще раз хочу сказати. Це ж не те, що там хтось один буде комусь виділяти зарплати. Мова йде про… є проблема, її будуть вирішувати. На сьогоднішній день Законом про бюджет це неможливо вирішити – є обмеження. 

Ще раз хочу підкреслити всім. Не йде мова про збільшення  бюджетів. Про збільшення ми зараз поговоримо. Йде мова про те… от виділили бюджет на заробітну плату такий-то, так? І в рамках цього бюджету керівники вирішують що, коли, як. Про збільшення не йде. І всім важко, я теж погоджуюся,  але коли ми прикриваючись, що всім важко, будемо займатися популізмом і демагогією, ну легше від цього не стане. 

Андрій Тетерук. 

ТЕТЕРУК А.А. Хочу маленьке зауваження щодо останньої пропозиції. 

Шановний друже,  хочу сказати, що якщо ми будемо тут вирішувати питання, що мені погано, і всім іншим також повинно бути погано,  ми далеко не підемо. Якщо ви не знаєте, як працює Служба зовнішньої розвідки і не ознайомились до сих пір, я вас особисто можу запросити і давайте якось ознайомимося поза межами цього засідання. Але те, що вони роблять необхідні і важливі речі, які ви, можливо, не знаєте. І вони надважливі, я можу вам засвідчити це. І обмежувати їх в отриманні грошового забезпечення, це не є правильною метою нашого сьогоднішнього засідання. Я вважаю, що ми як депутати повинні контролювати, хто саме отримує, це да. А обмежувати всіх, тому що нам погано, – це неправильно.

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую. Я думаю, що це питання не дискусійне. Павло має великі заслуги перед нашим комітетом. Він не є членом комітету. У вигляді виключення ми надали слово. Але я хотів би, у членів комітету якщо немає інших зауважень, рухаємось далі, тому що у нас дуже багато ще питань.

_______________. Той самий перелік бюджетних розпорядників бюджетних коштів. Ми пропонуємо додатково не допустити обмеження пенсій військовослужбовців, осіб рядового, начальницького складів. Про що йде мова?

Була пропозиція від уряду, що якщо військовослужбовець отримає грошове забезпечення при тому, що він уже заслуговує на пенсію, то якщо він отримує пенсію, він відповідно не буде отримувати грошове забезпечення або пенсію. Він мусить вибрати або одне, або інше. Ми вважаємо, якщо людина вже заслужила на пенсію, і вона хоче далі служити, хоче далі дійсно служити нашій державі і потрібна нашій державі, вона має право отримувати грошове забезпечення і ту пенсію, на яку ця людина заслужила перед тим, як вона почала працювати вже в пенсійному віці.

Тому ми наполягаємо, щоб ніяких обмежень пенсій військовослужбовців, всього рядового, начальницького складу по тому самому переліку розпорядників бюджетних коштів не було. Це другий пункт, який ми сьогодні теж пропонуємо до змін до бюджету.

ГОЛОВУЮЧИЙ. Пан Береза.

БЕРЕЗА Ю.М. Тут є одне питання. Я думаю, що ми повинні також застосувати його. При участі військових пенсіонерів у виступах проти України, це також треба передбачити, про взагалі анулювання пенсій. Ні, я досить серйозно…

ГОЛОВУЮЧИЙ. Я посміхаюсь, це досить правильна ідея. Але це… Це в Кримінальному кодексі в покараннях.

БЕРЕЗА Ю.М. Але і в бюджеті ми також…

ГОЛОВУЮЧИЙ. Ні-ні-ні, пане Береза. Все зрозуміло. Інші якісь… Це питання іншого законодавства. Але зауваження слушне, ми його приймаємо для доопрацювання. Йдемо далі.

_______________. Наступний пункт. Я хотів би всім нагадати, що в бюджеті було передбачено 6 мільярдів гривень на закупівлю нової зброї у вигляді державних гарантій. Фактично тільки нещодавно ми напрацювали механізм, як ці державні гарантії можна дійсно конвертувати в гроші, такі необхідні для наших оборонних підприємств.

Будуть залучатися під ці державні гарантії кредити в комерційних державних банках. Тобто нам необхідно передбачити компенсацію з бюджету відсотків по цих кредитах, які під ці державні гарантії будуть надаватися суб'єктам, тим, хто буде виготовляти зброю для наших розпорядників. Мова йдеться, що державні гарантії можуть надаватися Міноборони, можуть надаватися Службі безпеки України, можуть надаватися Нацгвардії та Міністерству внутрішніх справ.

Тому ми передбачаємо 1,1 мільярд гривень і бюджеті для компенсації відсотків виробникам зброї, які будуть її постачати розпорядникам бюджетних коштів під державні гарантії. Тому що не можна, не може функціонувати виробництво без обігових коштів. Державна гарантія сама по собі не є обігові кошти. Але під цю державну гарантію можна залучити кредит в державному банку. 

Зрозуміло, ми обмежимо коло банків тільки державними. Буде мова йтися про "УкрСіббанк", "Ощадбанк" і "Укргазбанк". Буде окрема постанова Кабінету Міністрів, яка чітко впорядкує механізм, як це буде працювати. Зрозуміло, буде наш комітет контролювати всі необхідні рухи і пропозиції щодо реалізації цього законопроекту і реалізації цих державних гарантій. 

У нас іншого виходу нема. У нас тільки 5 мільярдів передбачено на закупівлю нового озброєння в бюджеті для Міноборони, є окремий бюджет для Нацгвардії. Це недостатньо, тому обов'язково треба ці 6 мільярдів, які передбачені у вигляді державних гарантій, конвертувати в реальні обігові кошти для виробників зброї.

Тому, якщо комітет не заперечує, ми пропонуємо включити 1,1 мільярд загалом по розпорядниках Міністерства оборони, Нацгвардії і Міністерства внутрішніх справ, Державної прикордонної служби відповідно по відношенню до тих сум державних гарантій, які передбачені, пропорційно суми для компенсації відсоткової ставки. Щомісячно вони будуть сплачувати, підприємства, які отримають ці державні гарантії.

_______________. Хочу зауважити, що сьогодні відбулося засідання Кабінету Міністрів, на якому я був присутній. І це питання вже було  оголошено як дійсно проблематичне, яке  зупиняє роботу по переоснащенню наших Збройних Сил. Тому  міністр фінансів і Прем'єр-міністр вже ознайомлені з цією проблемою і вже напрацьовують, як це буде вирішено найближчим часом. Тому чи має нам  сенс  тут  голосувати окремо якось?

ГОЛОВУЮЧИЙ. Ні, ні, я прошу пробачення. Я прошу пробачення, справа у тому, що ми комітет  профільний по цим  питанням. Це наша робота, нам за це платять  невелику зарплату, ми повинні її відпрацьовувати.  Заперечень проти цієї концепції немає? 

Хотілось би добавити, що я хотів би подякувати   Івану Віннику. Проробили колосальну роботу, провели наради  з Нацбанком, з  Ощадбанком, з Мінфіном, з усіма. Всі держбанки погодились, сказали, що для цього вони ресурси найдуть. Нам треба  тільки  от  відсоткову ставку.  Я прошу на фракціях довести  оцю всіх  думку, тому що воно без цього не працює. Розумієте?  Я вас дуже  прошу, щоб  це була консолідована позиція нашого комітету. 

Прошу вас. 

КОРЧИНСЬКА О.А. У мене питання. Я теж тільки що зустрічалась в  Кабінеті Міністрів в нам, на жаль,   жаловались  наші  силові відомства, котрі замовили техніку, що у них  уже замовлено техніки  по  передплаті більше на мільярд  і техніка досі не поставлена. І  наш оборонний комплекс постійно пояснює, що вони не встигають. Тобто що будемо робити у зв'язку з тим, що  у даному разі…

ГОЛОВУЮЧИЙ. Пані Оксана,  ми обговорюємо  зараз питання   "зміни до бюджету".  Питання, яке ви підняли, ми обговорювали на минулому…

КОРЧИНСЬКА О.А. (Не чути)

ГОЛОВУЮЧИЙ. Я  прошу, от послухайте, ми йдемо по порядку денному, так. Питання, яке ви підняли, воно має право на життя. Ми представника вашої фракції наступного разу, коли будемо слухати звіт "Оборонпрому", обов'язково  запросимо. І це ви будете  задавати не народному депутату Віннику, а  представнику "Оборонпрому". У нас є  Державний концерн   "Оборонпром", який виконує десь 80 відсотків оцих  всіх замовлень. Ви можете як народний депутат звернутися, прізвище голови правління "Оборонпрому" Романов Роман  Анатолійович.

КОРЧИНСЬКА О.А. (Не чути)

ГОЛОВУЮЧИЙ. Все. Ми говоримо про інше, що в державному  бюджеті…

КОРЧИНСЬКА О.А. (Не чути)

ГОЛОВУЮЧИЙ. Пані Оксана,  ми враховуємо те… Ми говоримо про те, може ви не знаєте, але мною особисто зареєстрований законопроект, я прошу всіх депутатів підтримати, про кримінальну відповідальність  за зрив оборонних  контрактів.
Шановні друзі, шановні друзі, давайте ще раз, так, ми працюємо. Якщо треба якісь виступи там, письмові звернення, це в іншому місці. Я готовий проконсультувати, підказати, як це робиться. До цього питання більш немає зауважень?

КИШКАР П.М. Я це питання піднімав раніше, тому що там було передбачено загалом, я не пам’ятаю, 6 я сказав, я просто бачив 4 і 4. Оцей інститут державних гарантій. Звичайно, питання про 1 і 1 не стоїть. Це треба робити, бо правда, не будуть давати банки навіть, державні, без компенсації цієї відсоткової ставки. Тут навіть нічого обговорювати.

Питання в тому, що загалом для високотехнологічних видів озброєння не працює інститут держгарантій. Треба, щоб комітет висловився, свою точку зору якось сформував і перевів в реальні гроші… Працює, да? Все, …. тоді знімається.

ГОЛОВУЮЧИЙ. Павло, не зловживайте. Ви ще не писали заяву. Є члени вашої фракції, прибули вже на комітет, так що…

Друзі, я ж не говорю, що ми цим всім вирішимо проблеми. Ми просто вичленили ті питання, які можна і треба досить зрозуміло, як вирішувати, так? Тут же немає протиріч проти цього. Кабінет Міністрів, а ми як депутати проголосували за бюджет. Там передбачили 6 мільярдів гарантій. Мені Міністерство фінансів перед голосуванням бюджету зробило офіційну заяву, що механізм компенсації відсотків існує. Як тільки ми прийняли бюджет, тут же виявилося, що його не існує, так? Ми ж для чого з вами маємо право законодавчої ініціативи? Щоб його реалізовувати.

_______________. Це, власне, останній, між іншим, передостанній крок перед тим, як він почне працювати. Великий шлях вже пройдений, напрацьовані всі механізми.

У нас є пропозиція і запит відповідно від держави щодо розроблення і створення замкнутого циклу виробництва твердого ракетного палива. Це в нас опікується Державне космічне агентство. Це дуже широка програма, в тому числі створено…

ГОЛОВУЮЧИЙ. (Не чути)

?ВІННИК І.Ю. Тому ми пропонуємо виділити Державному космічному агентству додатково до тих пропозицій, які Кабінет Міністрів  вже вніс в проекті бюджету 2147, півтора мільярда гривень для цієї програми в цьому 2015-му поточному році. Без деталей це надзвичайно важливо для підвищення обороноздатності нашої держави.

ГОЛОВУЮЧИЙ. Потім, якщо будуть питання, я… Ми закінчимо перше питання. Якщо будуть технічні питання, я готовий дати розгорнуту відповідь, кому, що, як і навіщо.

ВІННИК І.Ю. І останній пункт, суто технічний, тому що ми передбачаємо можливість перерозподілу бюджетних коштів між програмами для органів сектору безпеки і оборони у межах загального обсягу бюджетних призначень головному розпоряднику. Тобто виділено, наприклад, на Міноборони 40 мільярдів гривень загалом, тобто вони можуть у погодженні з Кабінетом Міністрів перерозподіляти ці гроші у межах свого відомства на ті програми, які вони вважають більш необхідні у той конкретний період часу і у тій конкретній ситуації, в якій знаходиться держава. Закінчив доповідь.

ГОЛОВУЮЧИЙ. Шановні друзі, це той мінімум, ще раз хочу підкреслити, що ми збільшили тільки видатки бюджету на мінімальну суму, яка необхідна, щоб запустити цілу програму. По всіх інших статтях видатки бюджету не збільшуються. І я просив би всіх колег з усіх фракцій проінформувати членів, ми проінформуємо членів бюджетного комітету, наша фракція вже прийняла рішення, "Народного фронту", про підтримку цих змін. Кабінет Міністрів як би відреагував. Наше завдання – скоординуватися і привести ці зміни до бюджету у відповідність до чинного законодавства.

Хто за те, щоб підтримати дані зміни до бюджету, прошу голосувати. Хто - "за"? Хто проти? Хто утримався? Одноголосно.

Шановна преса, шановні запрошені, прошу вас (запрошені, мається на увазі, не до другого читання) прошу покинути зал.

Я хочу, щоб ми домовилися зразу на березі, як то говориться. Тут, крім членів комітету, знаходиться дуже багато народних депутатів. Засідання комітету дуже резонансне, дуже проблемне і дуже болюче. Я звертаюся до всіх: ми сюди зібралися не для того, щоб призначити винних, а ми сюди зібралися для того, щоб проаналізувати ті події, які відбулися. Ми сюди зібралися  для того, щоб зробити ті чи інші управлінські висновки. Що стосується нас як Верховної Ради комітету, ми приймемо до виконання. Що стосується інших гілок нашої влади, ми  можемо рекомендувати звертатися і просити, і клопотати, що ми будемо робити.

Ще раз хочу до всіх звернутися. Я розумію, наскільки це все болить, але я дуже прошу, ми  управляємо державою в даний момент, і ми зараз на сьогоднішній момент вирішуємо одне із самих болючих проблем нашої держави за останні декілька… Да. Значить, нам… хочу проінформувати… 

______________.  Шановний головуючий! прошу питання. пропоную перед початком нашого слухання всім перевести телефони в режим "польоту".  По-перше, вони заважають роботі… да, і заважають працювати. Дякую. 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Одну хвилиночку. Я проінформую членів комітету, що на попередньому комітеті ми прийняли… Шановні друзі, ну виконайте рекомендації… У мене виключений телефон. Це, можливо, хтось… У мене телефон виключений.

Шановні друзі, на наше засідання комітету письмово було запрошено керівника Генерального штабу пана Муженка.  Наскільки я розумію, у нього був намір прибути на наш комітет. Але сьогодні з офіційним візитом до Арабських Еміратів відбуває Президент України Порошенко Петро Олексійович, і пан Муженко супроводжує його в цій робочій поїздці.  Пан Муженко просив передати, що він у випадку необхідності прибуде на комітет чи уповноваженому комітетом надасть всі необхідні питання, які у нас виникнуть для обговорення. Ми запросили досить представницьку  делегацію з сектору С, у нас доповідати буде Таран Олексій Валерійович. Хто це понаписував це все? (Шум у залі) Навіть так, да. А це питання до комітету – у нас що, оперативне управління навіть не знає прізвищ, кого вони присилають?

Як… пане Береза, я бачу руку. Я пропоную побудувати роботу наступним чином. Нам роздані довідкові матеріали. Ми зараз усі познайомимося. Пан Таран зараз… Довідкові матеріали, інформуємося, оставляємо на столах, з собою не забираємо. Потім їх зберуть. І послухаємо доповідача. Будуть питання до доповідача, значить, будемо задавати. Там є мікрофон, пересядьте туди. Ну а там по ходу вже зорієнтуємося, як ми далі будемо рухатись. 

……… Миколайович, прошу вас починати. Враховуючи, що якби ми хочемо мати якусь загальну картину, передісторію всі знають. Почніть з дати, коли почались атаки російських військ. Яка дата, як розвивались події. Які були прийняті ті чи інші управлінські рішення, чому вони не були реалізовані чи були реалізовані. Ну і вкінці рішення про вивід наших військ з напівоточення фактично, як воно було реалізовано, хто за це відповідав, хто координував, які результати.

Дякую. Враховуючи, що події, які нам доповіли, вони займали місяць, причому місяць надзвичайно трагічний, насичений, я пропоную наступний алгоритм роботи. Ми зараз коротко звернемося до пана Федичева. Ніяких, от те, що ви почули, нічого у вас не викликає заперечень, доповнень до концепції, не деталей. 

Федичев Валентин  Миколайович. Прошу вас. 

ФЕДИЧЕВ В.М.  (Не чути) … за наказом керівника  на той час ……….. керівника АТО  генерала ………. 10 січня  я був направлений  в штаб сектора "С".

ГОЛОВУЮЧИЙ. Ще раз хочу сказати, нам старші офіцери сектора зроблять доповідь, потім ми структуруємо наші питання. Питань багато, я вже бачу і реакції, так що… Я звертаюсь  до полковника  Шаптала Сергія Олександровича, коротко із тим, що доповіли керівництву штабу з точки зору того місяця. Якісь доповнення, зауваження стратегічні, тому що тактично  буде багато питань, ми ще будемо обговорювати це питання. 

_______________. (Не чути)

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую. 

Є така пропозиція.  Ситуація в Дебальцеве вона розвивалася в часі і в просторі.  За цим столом сидить багато  людей, які безпосередньо приймали участь в тій ситуації, і звичайно у них  є якісь свої питання, своє бачення, вони нам про  це  розкажуть. З іншої сторони, я пропоную наступний варіант. Ми зараз   ще коротко заслухаємо допоміжні частини  Нацгвардії, яка  там була, і будемо задавати  питання доповідачам. 

Пропоную хронологічний варіант. Тобто перший  етап, це я пропоную таку хронологію, може якась інша буде хронологія. Перший етап – це  до захоплення Логвіново, тобто фактично перерізання траси. Другий етап – Логіново і ситуація навколо, деблокування Логвіново.  Третій етап – це  коли і як, і ким, я доповім, було прийнято рішення про вихід, як воно реалізовувалось, чи реалізовувалось воно згідно плану, чи були якісь підводні камені.  І  четвертий етап, на що я хотів би звернути усіх увагу, –   результати відходу. Результати  дуже прості: дуже  багато  військової техніки непошкодженої потрапило в руки противника. Нам важко давати так, з наскоку, по картах якійсь оцінки тим чи іншим оперативно-тактичним рішенням. Сидячи в кабінеті в Києві, це не можливо зробити. Але розібратися, чому так відбулося, я думаю, що ми зобов'язані, повинні і розберемося.

Пане Юрію, у вас по суті….

БЕРЕЗА Ю.М. Да, в мене є по суті. Просто ми зараз, пан голова, йдемо трішки, мені здається, трішки не туди. Я хотів би все ж таки розділити нашу роботу.

Так як ми запрошували сюди керівника Генерального штабу, от зараз ми заставляємо бойових офіцерів, от ви зараз направили так, що бойові офіцери повинні будуть виправдовувати те, що, на мою думку, недопрацював Генеральний штаб. 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Пане Береза!

БЕРЕЗА Ю.М. Хвилинку! Хвилинку! Пан голова, я хочу, ще раз, щоб ми розділили два питання. Нам тут зрозуміло задум, підтвердження, я думаю… Ви відразу можете поставити це питання на голосування. Ми зрозуміли задум, який був, що робилося, порядок дій військ. Ні в кого тут немає запитань, я думаю, у всіх членів комітету і присутніх народних депутатів у тому, що які дії велись. 

Я все ж таки хотів би, знаєте, я зараз сиджу – і в мене дежавю, дежавю Іловайська. От зараз в мене повторення точно таке. Я хотів би, щоб ми більше часу приділили обговоренню, чому не було зроблено висновків з Іловайська. Я все розумію про те, що говорили два доповідачі: і про знищену артилерію, як знищили артилерію, і після того, як знищили, не було прикриття військ, і все, все, все інше, - це все дуже правильно. Давайте все ж таки будемо аналізувати. Так як уже не прибув начальник Генерального штабу…

ГОЛОВУЮЧИЙ. От у вас немає питань, наприклад, а я вам, наприклад, хочу сказати: я особисто чув доповідь керівництва Збройних сил, особисто чув доповідь, про те, що такий населений пункт, як Логвіново (там по карті подивіться, де він знаходиться), що він відбитий нашими військами. І в мене є питання: це хто кого вводив в оману? Керівництво Збройних сил –Головнокомандуючого чи керівництво АТО – керівництво Збройних сил? Це ж питання чи ні, пане Береза?

БЕРЕЗА Ю.М. Звичайно.

ГОЛОВУЮЧИЙ. Ми маємо право відповіді отримати? 

БЕРЕЗА Ю.М. Звичайно.

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую за увагу. Я пропоную все-таки, я пропоную, є дуже багато підпитань. Ми ж, слухайте, якщо ми хочемо просто зібратись і поговорити, хто поганий, хто гарний, так не працює. Я ще раз хочу сказати, у Семенченка є конкретні питання, я їх знаю, у мене є конкретні питання. Більш ні в кого немає питань? 

КОРЧИНСЬКА О.А. Є.Не хвилюйтесь. 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Є питання, да? Я не хвилююсь. Я просто пропоную алгоритм роботи, а не говорити про все і про нічого. Пропонуйте інший варіант обговорення. 

_______________. (Не чути)

ГОЛОВУЮЧИЙ. Ні, давайте потім, я запропонував заслухати представника Нацгвардії – раз. І запитання розбити на 3 блоки. Якщо по першому блоку, там, до Логінова ні в кого немає питань, значить рухаємося в Логвіново. Логіку зрозуміло? 

_______________. (Не чути) 
ГОЛОВУЮЧИЙ. Комбат 25-го зробив заяву, він потім її повторить або не повторить. Так, Андрій. Нацгвардія коротенько буквально доповідь і ми перейдемо до запитань до доповідача. 

_______________. Якщо можна, просто одне маленьке уточнення, просто, щоб ми зразу ще по цифрах зорієнтувалися, бо я цифри знаю, просто це для інших депутатів, які в нас є. Пане Сергію, скажіть, будь ласка, по 128-й скільки особового складу вийшло з Дебальцевого і з цих навколишніх блокпостів?

_______________. (Не чути)

_______________. 1112 вийшло і ще залишається сотня на позиціях…

_______________. 128-а.

_______________. Да, 128-а. Ще 500 чоловік стоїть. 

_______________. (Не чути)

_______________. Ні, я зрозумів. Тобто 1 тисяча 112 плюс 500 і тоді, просто коли Національну гвардію так само назвати свою цифру... 

ГОЛОВУЮЧИЙ. …….Тарасе .я дума., що ми дійдемо до …….

_______________. (Не чути)

ГОЛОВУЮЧИЙ. Ні, ні, я розумію. Я, на жаль, на жаль, я розумію. Нацгвардія коротко і підемо все-таки, якщо немає іншого підходу чим хронологічний, то по тому підходу. Прошу. 
_______________О.О. (Не чути) 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Олег Олександрович, я прошу вас зупинитися. Ви слухали доповідь керівництва Збройних Сил? 

_______________О.О.  (Не чути) 

 ГОЛОВУЮЧИЙ. Ну давайте, нам… Я правильно почув, це не питання, що вас неодноразово залучали для деблокування тих чи інших населених пунктів, захоплених противником. Правильно я вас почув? 

_______________. О.О. (Не чути) 

 ГОЛОВУЮЧИЙ. Я уточнюю. Це не питання, це уточнююча деталь. То єсть ваші частини залучали для деблокування. 

Я прошу пробачення, сідайте, будь ласка. Результати по ходу. Так там же багато операцій було.

Пане Тарасе, можна тоді питання до Нацгвардії? Ні, ні, додаткове. От ви говорили про… вам ставили завдання по деблокуванню. Чесно кажучи, навіть здивований з такої заяви. Скажіть, от коли вам ставили такі завдання,  це ви самостійно їх  виконували чи з кимось? 

_______________. (Не чути) 

 ГОЛОВУЮЧИЙ. Я в курсі. Сідайте, будь ласка.  Я пропоную все-таки, враховуючи, що десятки-десятки питань і руки піднімають, щоби ми якось рухались в причинно-наслідкові зв'язки, почати все-таки хронологічно по тому питанню. По першому етапу Дебальцевської операції. У кого є… Ну скажемо так. по першому  етапу не Дебальцевської операції, до захоплення Логвинового. У кого є якісь  запитання до доповідачів? Ну пані Корчинська. Перший етап, підкреслюю. Це десь орієнтовно до 10-12 лютого. 

КОРЧИНСЬКА О.А. Дякую. Скажіть, будь ласка…

ГОЛОВУЮЧИЙ. До кого питання? 

КОРЧИНСЬКА О.А. Пане командуючий сектора "Ц". Я перепрошую, просто заплуталась, як вас… Пане Вікторе, да? Я зрозуміла вас. Да. Скажіть, будь ласка,  ви скільки командували сектором "Ц" по часу? 

______________. …..до 28 …..

КОРЧИНСЬКА О.А. Грудня.

Скажіть будь ласка, , як в документах, котрі я проаналізувала в пресі, що там було три начебто побудовано три рубежа у нас оборонних. Ви це  підтверджуєте, що ви отримали такі завдання  і що  дійсно три рубіжа  були побудовані?

_______________.  Я ж про це говорив, що у нас не було … (Не чути)  …..  у нас були взводные опорные пункты в одну линию,  де   були заглублені  ями,  де люди  були  ……………., де вони  там могли ховатися від всього, що  тільки можна, від артилерії, від …………………… від стрілецької зброї…… Ми не змогли  там зробити нічого.

КОРЧИНСЬКА О.А. Дякую. Генеральний штаб заявляв, що такі оборонні споруди побудовані. 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  Пані  Корчинська, я прошу пробачення, ви ставите питання  конкретній людині, ви отримали конкретну відповідь? 

КОРЧИНСЬКА О.А. Так,  дякую.  І ще раз хочу акцентувати –  вони не були побудовані.

Скажіть, будь ласка, чи була задача у даному разі вам хоч  раз дана побудувати  хоча б там одну лінію оборони? 

_______________.  Мені не треба давати засадання, я сам як командуючий об'їхав ці пости і ми скільки було часу до активних дій, ми  більшість цих взводних опорних пунктів наростили не в один скат, а в два-три скати, поки була можливість.

КОРЧИНСЬКА О.А.  Скати. Дякую. 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Наступне питання пан  Левус, потім пан Семенченко, потім  пан Кишкар. 

Павло, якщо можна, все-таки вашу активність на комітеті трошки… (Шум у залі)

КИШКАР П.М.  Ви можете скільки хочете, хлопці, дискутувати, ви не маєте відповідної освіти, ви не можете  навіть сконцентруватися…
ГОЛОВУЮЧИЙ.  Ні, ні, ми не дискутуємо. 

Пане  Кишкар, одну  хвилиночку, я звернувся  до вас з проханням, а  про освіту  ви зробіть заяву. Все.  Тут  є люди за цим столом, які розказували про освіту, про генштаб  і все інше. Не провокуйте, будь ласка, конфліктів. 

Пане  Левус,  вам слово. До кого  у вас запитання. 

ЛЕВУС  А.М.  Дякую. У мене запитання до вас.

Дивіться, я розумію, що ви  прибули  28 грудня, так.  Але  фактично  від  літа на території оцього дебальцевського плацдарму, чому не були  проведені… До вас це менше питання,  очевидно,  до  представників… до Муженка персонально. Але, на вашу думку,  чому від літа  за півроку  фактично  не було проведено всіх необхідних робіт для облаштування оборони?

Другий момент. От ви…  у всіх доповідях я чув одне, що недостатньо  резервів і так далі.   Відомості про те, що буде наступ в районі Дебальцеве Служба  безпеки  України  і ГУР додавали два-три тижні як мінімум  з запасом, інформували про те, що буде там  наступ. Питання  в іншому. Чому    ця інформація не була прийнята до відома. Чому не було підведено резерви і так дальше. 2-3 тижні фактично, це є час. Це просто…

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую. Сидорук.

_______________. (Не чути) ………… нуль нуль п’ятнадцятого у нас буде перемир’я ……….

ГОЛОВУЮЧИЙ. Віктор Володимирович(?), я уточню питання. Чи були ваші рапорти чи інші якісь донесення керівництву Генерального штабу про необхідність у випадку атак супротивника посилювати живою силою і новими частинами ваші підрозділи? Чи ви доповідали, що тими силами, які у вас є, ви не зможете стримати?... 

_______________. (Не чути) 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Правильно вас зрозумів, що ви розуміли ті проблеми при масованій атаці і відповідно оповістили вищестояще командування про необхідність посилення. (Шум у залі) 

Так, заспокоїлись! Зафіксували інформацію шановного полковника. Зафіксували інформацію просто.

_______________. ……Вам було доведено, що протяжність…. (Не чути)     

ГОЛОВУЮЧИЙ. Шановний …… ..…. От дивіться, ми так, ви дали важливу інформацію. У нас не така військова освіта, як у пана Кишкаря, але ми розуміємо, що якщо півтори тисячі чоловік на стільки-то кілометрів, то є норми утримання фронту.

_______________. Так, так.

ГОЛОВУЮЧИЙ. Пане Кишкар, яка норма на кілометр? Не пам’ятаєте, да? Що, недостатньо військової освіти? Треба підучити, підучити треба. Так от, ми це розуміємо. Ви тільки що зробили дуже важливу…

_______________. (Не чути)

ГОЛОВУЮЧИЙ. Ні, вибачте мене. Я прошу пробачення, Павле, але це вже не перший раз. Будь ласка, ви свої оцінки… Я з величезною повагою звертаюся до колеги і питаю в нього. Добре, дякую, Павло, але треба поважати… Ні, ні.

Так от, ще раз, зрозумійте, ми не хочемо нікого зробити крайнім. Задаються достатньо коректні питання. І ми отримуємо поки що коректні відповіді, да. Є лінія фронту, да, довжина цього фронту. Ми прекрасно розуміємо, що якщо ми взвод садимо на 5 кілометрів, то це, вибачте мене, моніторинг ситуації, а не захист 5-и кілометрів. Ми це прекрасно розуміємо. Ми у вас тільки питаємо. Ви належним чином доповідали, що у випадку масованої атаки "превосходящих", як буде? 

Переважаючих, дякую, переважаючих сил, у вас є два виходи: або загинути, або що зробити?

_______________.  Більш того, ми доповідали…

ГОЛОВУЮЧИЙ. Ми почули, почули. От, я хочу всім депутатам зафіксувати, що дуга 92 кілометри, да, і такі-то сили. Ми там уточнимо, скільки, тисяча п'ятсот, тисяча сімсот, може, тисяча вісімсот двадцять, да? Ну, це вже деталі. Не деталі інше. А? Сідайте.

КОРЧИНСЬКА О.А. Без укріплення.

ГОЛОВУЮЧИЙ. Без відсутності довгострокових укріплених точок.

КОРЧИНСЬКА О.А. Без укріплених точок.

ГОЛОВУЮЧИЙ. Да. 

_______________В.В. Ні, давайте …. поставили тисячу триста мін, які стояли перед зведеними опорними пунктами перед цим наступом….

ГОЛОВУЮЧИЙ. Вікторе Володимировичу! Вікторе Володимировичу, я хотів би вибачитися перед вами і перед паном Кишкарем. От, дивіться, давайте трошки, Павло, я вам приношу свої вибачення, Павло. Шановні друзі, я хочу звернутись до всіх. Я вам хочу сказати одну річ. Ми зібралися не для того, щоб один одного шельмувати, так? 

Ми зібралися, щоб зробити правильні висновки, можливо, кадрові, можливо, тактичні, можливо, я не знаю, якісь, політичні, да? І щоб більше ми в таких ситуаціях, ну, якщо і попадали, то щоб у нас, знаєте, як ото, коли рак лікується, був протокол, да? От, коли у нас така ситуація, діємо так, да? А така – діємо так? І я прошу, я ще раз хочу сказати. 

Знаєте, я абсолютно чітко розумію той подвиг, який ви зробили. Я абсолютно чітко розумію, що чудо, що ви там місяць протримались і чудо, що ви звідти вийшли. Це моя особиста оцінка, я її нікому не нав'язую, оставляю при собі. Але давайте йти по суті, да? От ми почули, що там було і тут вже всіх. 

А тепер що почалося, так? Я хотів би вас запитати. Коли, я навіть Вуглегірськ чіпати не буду, а, пане Береза, прошу вас, да-да. 

БЕРЕЗА Ю.М. Уточнюючий момент, от уточнюючий момент просто. Прозвучало в доповіді, що при тому, що була вибудувана оборона, але Дебальцево не було б зачищено так, як положено, я правильно зрозумів? Це для мене дуже, мені дуже важливо, щоб ви підтвердили або заперечили це. То це так чи ні?

_______________В.В. Зачистку Дебальцево не проведено було. Було дві попитки, які не увенчались успехом. 

Більше того…
БЕРЕЗА Ю.М.  То єсть… почекайте. Я уточню тоді питання.  значить я так розумію, що в Дебальцевому не було співпраці між Збройними Силами і Міністерством внутрішніх справ. Так чи… Можна так говорити? Почекайте, я хочу… Я хочу чітко зараз почути відповідь під протокол. Хвилиночку! Хвилиночку. Я ще раз кажу. Послухайте і дуже уважно дайте відповідь на  це питання.  

Значить, якщо не було зачищене Дебальцеве, це означає… Чи це означає, що не було співпраці і спільного бачення між Міністерством оборони, Генеральним штабом і Міністерством внутрішніх справ?

_______________. В.В. (Не чути)  

ГОЛОВУЮЧИЙ. Віктор Володимирович, напишіть рапорт, що ви вважаєте, що Нацгвардію треба озброювати. Крім пістолета та іншою зброєю. Це буде цікаво. (Шум у залі) 

Це спецбатальйон міліції. (Шум у залі) 

______________.  …як офіцер, розумієте…

______________. Почекайте. Одну секунду. У вас в січні були підрозділи чи ні? 

______________. Те, що стосується підрозділів, які брали участь безпосередньо в Дебальцевому. Ну давайте будемо говорити конкретно. 8-й мобілізований батальйон 2-ї окремої Галицької бригади, який стояв на блокпосту Д-3. Він які функції там здійснював? Контрольно-перепускний режим в напрямку Фашівки. Це той самий коридор, який визначений за рішенням штабу АТО для перепуску громадян…

ГОЛОВУЮЧИЙ. Шановні друзі! Тарасе! Тарасе! (Шум у залі) Тарасе, ви зараз…. Можна? Я просто хочу… Люди тримають руки, я хочу сказати. Зараз Тарас Пастух задасть питання. Потім Антонищак, потім Матейченко, потім Береза. 

ПАСТУХ Т.Т. Січень, грудень, листопад. Були підрозділи Національної гвардії в місті Дебальцевому? Я за Хрест не говорю. За блокпост на Дебальцевському хресті я не говорю. Чи були інші підрозділи в Дебальцевому? Які вони завдання виконували? 

______________В.В. В січні ніяких підрозділів Національної гвардії не були, ніякі задачі вони там не виконували. 

ПАСТУХ Т.Т. Чому? 

______________В.В.  Ну як "чому"?

ПАСТУХ Т.Т. Ну місто Дебальцеве контролюється повністю нами. Навколо стоять купа блокпостів. Зараз виникає питання зачистки. В результаті того, що в Дебальцевому не було фактично жодного представника Національної гвардії, які не штурмувати мали, а мали зачистити…. 

______________В.В.  Це неправильно. Представник Національної гвардії знаходився постійно на ………пункті сектора "Ц".

ПАСТУХ Т.Т.  Та не за… Я говорю за підрозділи. 

______________В.В. За підрозділи це питання не до мене, до керівництва, напевне, АТО. Воно розрахунок  сил і засобів робить. Я так понимаю.

ПАСТУХ Т.Т. В грудні, листопаді.

ГОЛОВУЮЧИЙ. Тарасе…

_______________. Це правда, що вам не вистачало сил, що вам не вистачало засобів? Як ….

_______________. Ні, ми знаємо, що є Нацгвардія, є міліція, всі тут і нікого немає! Як це так?! Приїхали, поїхали.

ПАСТУХ Т.Т. Шановні колеги, у нас зараз йде дискусія, де ми з однієї сторони говоримо про Кульчицького, про Донбас, про добровольчі батальйони, які брали зброю, автомати, - йшли і воювали, зачищали. Мова йде, піднімається про спецпідрозділи, які роками проходили підготовки, отримували за це гроші. І якщо ми говоримо зараз про Восьмий полк, ну, мені не треба розказувати. Тут, я думаю, всі підтвердять, де і скільки я перебував. 

Тобто, якщо заходять люди і через сутки тікають звідти, я відверто говорю, тікають, залишають позиції, вони виходили одні з перших. Коли ще, напевно, не було команди, вони вже, їх не було.

_______________. В 22 години.

ПАСТУХ Т.Т. Розумієте? Я говорю про спец-, не про хлопців, які ще вчора були спеціалістами-програмістами і так далі. Та ну, я знаю.

ГОЛОВУЮЧИЙ. Матейченко Костянтин і потім Семен Семенченко, і потім Береза.

МАТЕЙЧЕНКО К.В. Добрый день! Спасибо большое руководителю операции за оценку действий моего батальйона, который я формировал, спасибо.

Вы знаете, я, конечно, не хочу влазить. Бывший командир батальйона "Артёмовск", который Татарин и так далее. Я хочу, знаете, не хочу, скажем так, разбираться, кто виноват и так далее. Без меня разберутся. Я житель Артёмовка, там все мои родные и так далее. 

У меня, вы знаете, я закончил с золотой медалью военное училище. Я первый раз слышу понятие "маневренная оборона". Вот не было у меня такого. Не было. Сейчас есть, да? Это называется возможность ничего не делать.

Хорошо, тогда я задаю вопрос. Я был в Дебальцево. Я не видел проводной связи, не было.

_______________. (Не чути) 

МАТЕЙЧЕНКО К.В. Подождите! Секундочку, а на что вы рассчитывали?! Лёгкие инженерные заграждения?! Их полно на складах инженерных подразделений! Три, пожалуйста, машины проложили, там не надо копать, машина зашла – проложила – танк не проедет. 

А теперь, стоп, я еще раз говорю, а теперь один вопрос. Вот там, на высотке, где, молодцы, хорошо, хоть чуть дальше отступили. Вы там тоже организовываете "маневренную оборону" или там хоть что-то делаете? Уже 2 недели вы там стоите. У меня вот один вопрос, вот сейчас?

_______________. Про яку висотку?

МАТЕЙЧЕНКО К.В. Высотку, вот если от Дебальцево проезжать этот большой водный массив по трассе Харьков-……, вы сейчас там заняли основную, я не буду вникать. У меня сейчас вопрос. Уже неделю вы там стоите, вы там тоже маневренную оборону организовываете или что-то реально делаете? Пожалуйста, дайте мне ответ. Спасибо.

_______________. ……. завести его в огневой мешок или …………. где это необходимо. Для этого используется маневренная оборона. Позиционная оборона – это стоять насмерть. Здесь я объясняю, что такое позиционная оборона и маневренная.

_______________. Подождите, маневренная оборона подразумевает, что у вас есть…

МАТЕЙЧЕНКО К.В. Секундочку, так ответьте мне, пожалуйста, сейчас, от сейчас на высотке, Артемовск и дальше, вы маневренную оборону сейчас… Позвольте, я могу у вас спросить этот вопрос, дайте мне понимание. У меня все спрашивают: это маневренная оборона или реально вы становитесь в оборону? Только мне ответьте.

_______________. …..в оборону.

МАТЕЙЧЕНКО К.В. Реально становитесь… Все, спасибо большое.

ГОЛОВУЮЧИЙ. Ми, коли будемо закінчувати, питання, які треба робити сьогодні, ми потім окремо обговоримо. Тут я на вашій стороні, прямо зараз.

Пан Семенченко.

СЕМЕНЧЕНКО С.І. У меня вопрос к полковнику Сахан, Сахон, прошу прощения. Вот мы с вами встретились 30 числа на Кресте. Скажите, пожалуйста, какое изначально было завдання для підрозділів Національної гвардії по Углегорску и в чьих руках он находился, вот на вашу думку?

САХОН О.О. (Не чути)
СЕМЕНЧЕНКО С.І. Дякую. 

Я хочу уточнить, обратить внимание народных депутатов на то, что на момент прибытия батальона "Донбасс" – это 30 число, - официальная информация была, что Углегорск находится непосредственно под нашим контролем, необходимо провести зачистку, что там просто заходили накануне боевики, их отбили. 30 числа никаких действий в связи с отсутствием сил не было проведено, 31 числа была поставлена задача именно штурмовать Углегорск. Хочу также подчеркнуть, что Национальная гвардия опять привлекалась к выполнению не свойственных ей задач, и информация о наличии сил сепаратистов в Углегорске и то, что Углегорск не находился тогда под нашим контролем, давалась ложная, она противоречила реальной обстановке в городе. Дякую.

ГОЛОВУЮЧИЙ. Пан Береза.

І переходимо, мабуть… Пан Тимчук. І під цією частиною розмови підводимо риску і йдемо далі.

БЕРЕЗА Ю.М. Шановні колеги, представники Збройних Сил і Національної гвардії. Значить, ніхто з народних депутатів не ставить ні під найменший сумнів мужність наших солдат на передовій. Але я так і не почув питань, відповідей на питання про те чому, от, розумієте, ми зібралися тут не для того, щоб визначити, хто був мужніший, а все зробити для того, щоб не повторилась знову у нас проблема, яка виникла спочатку в Іловайську, тепер Дебальцеве. От ми робимо все для того, щоб уникнути більше, не повторювати це. І тому я знову ж повторю питання.

Перше. Уявіть собі от ви тут зараз в присутності народних депутатів хочете один перед одним говорити про те, що хто правильніше якось діяв чи Збройні Сили, чи Національна гвардія. Це неправильно.

Другий момент. Питання до представників Збройних Сил України. Якщо зараз, ми вияснили уже, що було недостатньо особового складу для того, щоб утримувати дебальцевський плацдарм. Хто і в якій формі доповідав вищому керівництву? Скільки цих було доповідей і як вони зафіксовані? І хто доповідав, якщо з вас тут присутніх є? Це досить важливо. Якщо ви доповідали… Ну, і відповідно наслідки, це відповідальність. Я хочу зрозуміти зараз все ж таки, якщо ви досвідчені, якщо ви розуміли про те, що оборона була недостатньо насиченою, то кому ви доповіли і ми… Я хочу просто зараз, щоб ми все ж таки перенаправили роботу в тому напрямку, в якому ми…

ГОЛОВУЮЧИЙ. Планували.

БЕРЕЗА Ю.М. Планували. Все ж таки скільки було рапортів? На чиє ім'я це було? В якій формі або в усній доповіді? І так далі, і тому подібне. 

І ще раз прошу, давайте припинимо дискусію, оце я повторююся, між Нацгвардією і Збройними Силами. Ви всі нам дорогі і всі ви, ну, ви герої. Я не хочу далі дискутувати. Всі батальйони, які стоять на передовій, вони герої. Крапка. 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую, Юрію. Абсолютно підтримую. Але питання дійсно, ми зібралися не для того, щоб розібратися, хто цього, а для того, що відбувалось, що зараз і які висновки ми з цього повинні зробити. Прошу вас. 
Шановні друзі… Я обіцяв  ще Тимчук і   Лапін Ігор. 

ТИМЧУК Д.Б.  У мене два коротеньких запитання. 

Перше запитання. Я хотів уточнити, ви кажете  1,5 тисячі  чоловік в районі Дебальцеве, тут  3 тисячі 100. Це мається на увазі 1,5  тисячі Збройних Сил, а це разом, да? 

_______________. Ні, дивіться. Ми беремо людей, які були на взводних опорних пунктах. Якщо вийшов  40-й батальйон із  400 чоловік, 130 -  це які забезпечують, то вони там не находяться, ми беремо тих, які воюють.

ТИМЧУК Д.Б.   А, все,  зрозумів.

Друге запитання. Постійно  зараз, я розумію, що  ми в  наступ  ще не скоро підемо з цими мирними домовленостями. Питання  інженерного обладнання місцевості.  Ви кажете: бракує дуже будівельної техніки, так.  Можливо,  нам передбачити чи  взагалі, як ви думаєте, це спрацює чи ні, якщо передбачити якійсь законодавчий механізм щодо того, щоб навіть посадові особи АТО, керівники секторів могли якось задіювати  будівельну техніку. У нас Україна 23 роки будувалася…

ГОЛОВУЮЧИЙ. Пане Дмитро Тимчук, в рамках мобілізації, за яку ви проголосували, яка розвернути,  передбачається мобілізація…

ТИМЧУК Д.Б.   Так  а чого  воно не працює? 

ГОЛОВУЮЧИЙ. От така у нас революція… Не працює, тому що мобілізовують грузовики і "Мерседес", "Вольво" дальнобойні, а потім  ведуть довгі переговори про їх повернення хозяевам…

ТИМЧУК Д.Б. Сергій  Володимирович, це глобальний механізм. Як би протидіяли, наприклад,  керівник сектору до мера того ж  і з  ним вирішував ці  питання  і мав повноваження.

КОРЧИНСЬКА О.А. Так вони звертались……..

ТИМЧУК Д.Б. Їх ще треба створити, ви розумієте, і не всюди вони будуть створені.

ГОЛОВУЮЧИЙ. Зафіксуємо проблеми. Друзі, от ми вже виходимо на якійсь моменти, уже три як мінімум. 

Перший момент – це те, що  військове командування віддавало собі відлік у тому, що  тримати оборону проти масованої атаки вони не могли. Правильно я розумію?  Правильно.

Друге. Ми отримали кількість, склад і розуміння, що на  92 кілометри  це не закриває.

Третє. Ми  отримали інформацію про те, що верховне командування, а саме:  командувач Сухопутних військ, керівник АТО  та головнокомандувач Генштабу  мав всю повну об'єктивну інформацію.  Почули це?  Почули, да.  Давайте рухатись потихеньку. 

І четверте – те, що підняла пані Корчинська і ви пане Дмитро, і те, що підняв  пан Матейченко, що станом на сьогодні, не дивлячись на всі  проблеми, ніхто в даний момент в три зміни кількістю в сто екскаваторів нічого не копає, ніякі бетоновози там не їздять, ніякі протитанкові  ……….. там не робляться, ніякої системи інженерних споруд там не робиться. Я правильно розумію? Зафіксували, по цьому питанню у нас буде окреме рішення комітету прямо зараз. Домовились? Та грошей неміряно! Арсеній Петрович з Мінфіном потирає ручки, знаєте, від чого? Міноборони не вибирає тих бюджетних коштів, я не знаю цифру, але щоб ви розуміли, максимум на 50 відсотків.

(Загальна дискусія)

_______________. (Не чути)

ГОЛОВУЮЧИЙ. Який відсоток використання був за цей місяць, наприклад, скажіть? Ні, ми про інше трішки говоримо. Умовно кажучи, у вас на цей місяць 3 мільярди гривень. Скільки ви витратили? Дайте цифру. Я по пам'яті скажу: у вас на цей місяць 4 мільярди гривень. Я Лапіну обіцяв…

КИШКАР П.М. Сергій Володимирович, ви ж правильно сказали, є реальність. В реальності немає бетоновозів, немає інженерної техніки, нічого не копається.

ГОЛОВУЮЧИЙ. Павло, зараз ми по цьому рішенню будемо…

КИШКАР П.М.  Якби Таран мав можливість прийти і сказати: "Мені 8 і бистро…"

ГОЛОВУЮЧИЙ. Павло, от є рішення, які ми можемо прийняти і приймемо, так?

(Загальна дискусія)

_______________. Сергій Володимирович, дозвольте я два слова, бо я задавав питання… Ні, нема питань, я почекаю.

ГОЛОВУЮЧИЙ. Потім Павло. І рухаємося далі.

_______________. (Не чути)

ГОЛОВУЮЧИЙ. Це буде останнім, там є питання, да.

_______________. (Не чути)

 (Загальна дискусія)

ПАСТУХ Т.Т. Шановні друзі, дозвольте, я просто скажу деякі речі про те, можливо, що не можуть говорити офіцери, тому що вони розуміють, що зверху стоїть командування, яке завтра не буде жаліти… Відкрийте перший слайд.

Оце, якщо ми говоримо про оборону і масовану атаку, подивіться з першого числа і до …………. і далі підіть по периметру і шукайте цифру "128 бригада". От периметр, який на сьогоднішній день тримає одна бригада. І від далі цих блокпостів, прямої видимості блокпостів і інше. 

На сьогоднішній день з вересня місяця 128 бригаду розтягнули як гармошку, не давши можливості командуванню бригади, сектора дозволити проводити певну ротацію своїми ж силами. 

До сьогоднішнього дня, не дивлячись на сайт інформаційного повідомлення, хлопці і далі знаходяться там, ніхто звідти не виїхав, всі автобуси сьогодні  зранку були прикриті, можливо, ситуація з цього плану помінялася. Тобто те, що відбулося, да, чи Логвіново і все інше, це фактично відбувся заздалегідь спланова шахматка, вірніше, порядок доміно. Коли обвалився Вуглегірськ, тими силами, які були в середині забезпечити побудову нової лінії оборони правового флангу, який йшов з Дебальцевого, фактично було неможливо тими силами, які були. Якщо я щось говорю неправильно, заперечте. 

Наступний момент. Хлопці, які воюють 4-5 місяців, які вже не те, що морально виснажені, вони вже просто, вони вже як зомбі ходили. Коли відбувається втрата блокпосту, Андрій, це село Нікішино, щоб ви просто розуміли ті, хто там не був, можливо, не їздив, можливо, не були на тих блокпостах. Навколо Дебальцевого є коло, якщо, вони і так ті блокпости один другого не бачать, якщо ще один з них обвалюється, це дає можливість противнику заходити в фланги і фактично відрізати. Коли ми втрачаємо один блокпост, після того відкриваємо атаку на Рідкодуб, на Станіслав, ми втрачаємо пост і ми фактично виходимо на пряму на ту дорогу, яка йде на Фащівку, на блокпост Балу. 

Фактично, народ, це реально, це було знущання з тим хлопців. В тих окопах це вже були не ті військовослужбовці, які мали так звані бойові підрозділи, а там вже були всі, там були зв'язківці,там були повара, там були водії, я неправильно говорю. Тобто це те, що відбулося в результат Дебальцевого, коли противник зайшов вже в місто і почав в притул це фактично поломана оця вся лінія оборони, яку фізично просто-напросто тими силами не можна було утримати. Про це не тільки вони доповідали, про це кричали всі. Коли я про це написав лист на фракцію і це було оприлюднено, мене назвали панікером і все інше про те, що там може бути котел. І хлопці, до речі, вони не просили заберіть нас з позицій, ми хочемо вийти звідси, ми хочемо віддати Дебальцеве. Вони просили дайте підкріплення людьми і дати підкріплення технікою, ми готові дальше воювати. 
Якщо ми втратили один населений пункт, у нас було, повірте, достатньо бажаючих бійців піти в атаку і це відбити. На жаль, не було просто-на-просто можливості. Тому що можна було цю "гармошку" взагалі порвати. От до чого просто-на-просто призводить командування. І сьогодні ота суперечка, яка відбувається, це між Національною гвардією і військовим командуванням, вона відбувається тільки через те, що вони не хотіли здавати ту територію. Вони хотіли виконати своє завдання, але вони просто-на-просто не мали чим.

І питання ці сьогодні не до них повинні ставитись. Ці питання ми повинні у них уточнити, можливо, те, що нас цікавить. А тут повинен бути все-таки той чоловік, напрямку від якого залежить виконання цих всіх речей. Вони цього не скажуть. Це можу дозволити собі сказати я, рядовий 128-ї, який сьогодні народний депутат. Вони, офіцери, які сьогодні на посадах, вони це не назвуть.

ГОЛОВУЮЧИЙ. Тарасе, ми якраз і зібралися, щоб поставити чіткі питання. Але, щоб поставити чіткі питання, треба як мінімум їх обговорити і обсудити. Ми як мінімум сьогодні вже найшли чотири ключових моменти, по яких ми зараз будемо бити.

ПАСТУХ Т.Т. Тільки єдине, хлопці, просто прохання до вас. Чуть-чуть коректніше в цих цифрах і датах. Бо коли ви називаєте про безповоротні втрати, наскільки я розумію, ви називаєте тих, хто підтверджені двохсоті, і тих, які є поранені, і тих, які є в полоні. Але ми не називаємо цифр, які є поки що невідомі. 

Хлопці, повірте, цифри набагато страшніші. Я не буду зараз лякати, я просто сьогодні повернувся з моргу, тому що шукаю своїх. Там цифри набагато тяжчі. І далеко не всі вони є у вас, ті люди. Ми ще будемо їх дуже довго шукати, уточнювати. Ці цифри абсолютно не відповідають дійсності.

_______________. (Не чути) 

ПАСТУХ Т.Т. Там воно не відповідає. Тут просто акуратно, тому що хтось там це все шельмує. Просто не беріть на себе цю відповідальність, бо вам потім завтра повернутися до хлопців, а хлопці, вони знають, кого вони втратили і скільки тих людей не повернуться додому. Щоб просто ви від них не почули тієї правди. Тому що у них є злоба на тих, хто бреше.

ГОЛОВУЮЧИЙ. Юра…

БЕРЕЗА Ю.М. Я перепрошую, Семен, я секунду. Я просто все ж таки хочу уточнити. Ви не сказали, були офіційні рапорти чи не були на керівництво Генерального штабу?

ГОЛОВУЮЧИЙ. Ми почули, що були. Крапка. Крапка, Юра, Крапка. Ми зафіксували. Юра, ми, Юра, це зафіксована інформація. Я ж хочу ще раз підкреслити.

СЕМЕНЧЕНКО С.І.  Я хочу добавить еще. Первого числа ночью я был на пункте "Балу" и на пункте "Виталия" я хочу подтвердить то, что говорит представитель 128-й бригады, народный депутат, что люди были похожи больше  на зомби. Если взять пункт  "Виталий", они всю ночь  стояли просто стоя в  бетонном здании и  там часть людей пьет, часть людей просто изнемождена. Две основные проблемы еще: отсутствует возможность ремонтировать технику, она очень быстро  выходит из строя. И я так понимаю, по Углегорску у нас  была проблема з артиллерией.  Была ж проблема,   да?  В  том, что артиллерия вышла  из строя. 
_______________.  …….  по Углегорску ….. 120-милимметровых минометов для того, чтобы блокувати железнодорожные пути, на яких стоял железнодорожный эшелон с углем.  Нам потрібно було (Не чути) 
СЕМЕНЧЕНКО С.І. То есть все было в порядке с артиллерией?

ГОЛОВУЮЧИЙ. Хлопці, хлопці, якщо ми будемо вникати до оперативно-тактичних моментів, то давайте тоді по дням розіб'ємо операцію, тому що… Я просто, Павло, два слова.

Пан Мехед мені дав бюджет на цей місяць. Знаєте, це і моя вина,  і мені соромно. У нас на фортифікаційне обладнання рубежів оборони закладено аж 80 мільйонів. Ну щоб було зрозуміло, на миротворчу діяльність наших Збройних Сил –  300 мільйонів. Тобто нам важлива миротворча діяльність наших Збройних Сил, а фортифікація не важлива. По цьому місяцю планується потратити з цього бюджету нуль цілих нуль десятих. 

_______________. Вони ж дозволили зараз перекидати.
ГОЛОВУЮЧИЙ.  Ні, так ви не зрозуміли. Навіть те, що є, не тратиться. (Шум у залі)  Ні, тут  такі посмішки, вибачте мене, дуже цікаві. Значить,  я зараз, он сидить Матейченко, після комітету знайдете підрядників, заключити договір. Якщо післязавтра  не буде бетону, то, пана  Мехед, це вже ваша відповідальність, правильно я розумію?  Ні. Ну тоді зведете когось.  Костянтин, задача дуже проста.  Є гроші  в бюджеті. Є там підрядні організації? Бомжі є? 

МАТЕЙЧЕНКО К.В. Сергей Владимирович, я могу одно сказать. Я три месяца там был верховным главнокомандующим в Артемовске, вы это знаете.  Не надо никаких там денег. Пожалуйста, в решении комитета забейте –  отсутствие работы государственной власти в Артемовской, прежде всего в  Донецкой  области.  Понимаете  или нет, я еще раз говорю,  я  написал записку, дайте мне право, у меня будут  всеКАМАЗы, все КРАЗы работать без денег. Я буду работать уже, вы извините, немножко как сепаратист: или ты даешь технику, или ты, грубо говоря, там отвечаешь. Поймите правильно, у нас нет там государственной власти.

ГОЛОВУЮЧИЙ. Там є такий пан Кіхтенко генерал-полковник, по-моєму, да, ……..

МАТЕЙЧЕНКО К.В. Я не могу с ним общаться. 

КОРЧИНСЬКА О.А. Кіхтенко на нас все валить… Я розмовляла з ним вчора.

МАТЕЙЧЕНКО К.В. Он просто бездельник, в военной ситуации он бездельник. Я прошу это отобразить в решении комитета, пожалуйста. 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Хорошо. Ми вже зафіксували. Перше, єдине що, термін, який дається для покращення ситуації? 48 годин, я правильно говорю? 

_______________. Да.

ГОЛОВУЮЧИЙ. Все. Шановні друзі, я звертаюсь. Сейчас, Павло, одну хвилиночку. Я хочу звернути вашу увагу, що, бачите, ну, це знову ж таки вина всіх нас. У нас, зараз нам треба контролювати видатки бюджету, це наші посадові обов'язки, які їх ми, на жаль, не робимо, не робимо. 

_______________. (Не чути)

ГОЛОВУЮЧИЙ. Ні, да. Більше того, я буду мати розмову з міністерством оборони і керівником Генштабу, я вас прошу, це не на рівні депутатів і членів фракції підтримати, нам треба робити перекидки, ну, так не буде. 

_______________. (Не чути) 
ГОЛОВУЮЧИЙ. Немає проблем. Я найду, я, вот…

_______________. (Не чути)   

ГОЛОВУЮЧИЙ. Ну, …..

_______________. (Не чути) 
ГОЛОВУЮЧИЙ. Ні, ні, друзі, вот, я вам обіцяю, я вам обіцяю, з цього моменту кожен комітет буде починатися зі звіту Генерального штабу скільки, чого, де викопано, заміновано, підірвано. Ми потім вже поговоримо як виходили і, що взірвали. 

_______________. (Не чути)

ГОЛОВУЮЧИЙ. Ні, ви послухайте мене, це серйозне питання. Це серйозне питання. Да. Павлу і рухаємося,  мене 2 питання ще цікавить ситуація коротко навколо Логвіново і ситуація в тім як і хто приймав рішення про відхід, як це все організовувалось. Правильно я розумію? Павло, давайте і будемо…

КИШКАР П.М. До речі, ми в тому ж напрямку і мої питання і зауваження, ми розглянули якраз оперативний рівень управління і сектором, да. А для того, щоб дати чітку відповідь на ті питання, які ми зараз піднімаємо, хто в дійсності винен, що одна єдина бригада фактично з приданими силами утримувала такий плацдарм. Потрібно подивитися не ваш задум, пане Таран, а треба подивитися рішення вищестоящого командування, яким чином він проводив і планував ті чи інші утримання тих чи інших позицій. Бо для мене якраз поняття "маневрена оборона" є зрозумілим. Але незрозумілим, ви прийняли рішення щодо того, що буде постійно діюча лінія оборони, при цьому використали нуль тонн бетону, нуль техніки. Ви казали, у вас один екскаватор. Тобто фактично ви не могли виконати те, що ви в задумі передбачували. 

І вважаю, що комітет має звернутись і запросити все-таки Головнокомандувача і почитати те, що…

ГОЛОВУЮЧИЙ. Я ще раз кажу. Я ж почав з цього, просто видно. Ми це питання ж сьогодні не закінчуємо. Ми поки не отримаємо звіт всіх людей, а кого ми хочемо отримати звіт, ми в кінці приймемо рішення. Добре? 

Тому що у нас з'являється інформація, що інформація надавалась, наприклад, в три джерела. Це Генштаб, Сухопутні війська і АТО, так? У кожного з цих трьох інституцій є свої права і обов'язки теж, так?

_______________. Ви праві.

ГОЛОВУЮЧИЙ. Розумієте, так?

_______________. Так-так.

ГОЛОВУЮЧИЙ. Я ще раз хочу сказати, я зразу налаштовую. Ніяких остаточних рішень сьогодні прийнято не буде. Але я обіцяю всім вам і прошу вашої підтримки. Ми вже сьогодні, чесно кажучи, уже тільки заради того, щоб почути і обговорити те, що ми вже зробили, уже б варто було збиратися. Так що давайте рухатись далі. 

?КИШКАР П.М. Я погоджуюсь. І акцентую увагу на тій проблемі, яку ми тут тільки що бачили у вигляді перепалки між Нацгвардією і паном Тараном в тому, що військова ця субординація при тому, що у нас є чотири як мінімум, я нарахував, таких систем управління, які, так, розмежовані. Бо ми починали з того, що ми виходили на поле бою маючи мінімум п'ять на собі рацій. Розумієте? Це Правий сектор, це військові, це мої, це ще хтось. Цього не може бути! Це ламає взагалі поняття військова субординація.

Так само як, і до речі, було б дуже добре, коли б пан Шептола*** як Герой України і ви долучилися до того, щоб ми скасували норму щодо оцих винагород за знищення техніки. Тому що це напряму впливає на військову субординацію. Це означає, що мої підлеглі на полі бою будуть бігати за танками, а не виконувати мій задум, розумієте? Ну, вони будуть за преміями бігати, я вам чесно кажу. 

І це непотрібна річ. Так, це буде сафарі. Дайте людям нормальну зарплату в тисячу доларів на місяць і підтримуйте її. Виплачуйте вчасно. Більше нічого не треба, вони будуть виконувати наказ, який буде віддавати відповідний командир. Дякую. 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  Шановні друзі, я… ви знаєте мою позицію. І більше двох годин  люба нарада перетворюється уже в дуже неефективне, але нам треба коротко обговорити два важливих питання. Давайте, якщо дозволите, я ініціативу візьму на себе.

Шановні командувачі сектору АТО! Ми не будемо глибоко вникати навколо Логвінового. Скажіть мені, будь ласка,  після того, як ви зрозуміли, що ви не можете відбити Логвінове, ви для себе прийняли рішення,  що Дебальцевський плацдарм знаходиться під безпосередньої загрозою? Перше. 

Друге. Хто давав інформацію в Київ тричі, що Логвінове повністю відбите і зачищене нашими військами? 

Ви не давали? Валентин Миколайович, ви теж такого не давали? 

ГОЛОС ІЗ ЗАЛУ. (Не чути) ….…не займалися……..

ГОЛОВУЮЧИЙ. А хто займався Логвіновим? 

______________. Ви розумієте, що …………… (Не чути) 

 ГОЛОВУЮЧИЙ. Секундочку. Я перепрошую, то єсть ми фіксуємо те, що керівництво сектору "Ц" після того, як фактично була перерізана єдина траса, цим питанням не займалися. Я правильно зрозумів? 

ГОЛОС ІЗ ЗАЛУ. (Не чути) …….у нас є  накази…….

СЕМЕНЧЕНКО С.І. Товариш полковник, скажите, пожалуйста, а Цирский Александр Станиславович,  яку посаду занимает. 

_______________. Начальник штаба…

СЕМЕНЧЕНКО С.І. А где его командный пункт был расположен 12 февраля?

 _______________.  …..Луганске. 

СЕМЕНЧЕНКО С.І. В Луганске. Значит… я безпосередньо два дня непосредственно рядом с ним работал. Значит, Цирский Александр Станиславович 12 февраля отдал беспосередньо приказ на зачистку Логвинова, сообщив о том, что Збройные Силы взяли этот поселок. Именно об этом я и сообщил – о Збройных Силах. 

Дальше. 12 числа… Я прошу прощения. Вот здесь вот находятся вийськовослужбовцы, которые беспосередньо принимали участие в штурме Логинового. У меня вопрос к  полковнику Сахон. Скажите, пожалуйста, вам известно что-то об участии частей батальона "Донбасс" в операции 12-го числа под Логиновым?  

_______________. (Не чути) 

СЕМЕНЧЕНКО С.І.  Логвиново. Логвиново! 
…… 12-го числа задействовались подразделения Национальной Гвардии? С кем они вместе задействовались, с какими частями?.. 

_______________.  (Не чути) 

СЕМЕНЧЕНКО С.І. Значит, они задействовались с частями 30-й бригады. Значит, был отдан приказ непосредственно генералом. И была сообщена информация о том, что поселок взят. И нужно зачистить этот поселок. О подтверждении того, что там принимало участие подразделение Национальной Гвардии, почему-то Збройные Силы это отрицают. Находятся в коридоре непосредственно… Я сейчас объясню просто, почему…

ГОЛОВУЮЧИЙ. Збройні Сили не знаходились, не виконували цієї задачі, вони не можуть…

СЕМЕНЧЕНКО С.І. Ні, я не про то. Хорошо, добре. (Шум у залі) 

Я хочу, я прошу прощения, давайте не будем прерывать. Я хочу обратить внимание на следующий факт, шановні народні депутати, Паша. Значит, мы услышали информацию о том, что никто... Павло! Мы услышали информацию о том, что никто из командования не сообщал о взятии Логвиново. Я очевидец того, что Цирский Александр Станиславович тоже на мой вопрос: "А кто сообщил эту информацию в Киев?", сказал: "Нет, Логвиново не взято". Тем не менее, штаб АТО, а вернее пресс-служба постоянно каждый день сообщало о том, что Логвиново взято. То есть сообщил кто-то очевидно более вышестоящий. Я на это хочу обратить внимание.

ГОЛОВУЮЧИЙ. Все, зрозуміло. 

КОРЧИНСЬКА О.А. Я перепрошую, я тоді в штабі АТО була, в аеропорту Краматорська. Вони не казали слова взагалі. Докладали, до Логвинове не взято. Я була, координувала якраз потоки поранених, була ситуація, що ми знали кількість поранених на тому боці, але командування не докладало Генеральному штабу про те, що взято Логвіново.

ГОЛОВУЮЧИЙ. Шановні друзі, ви, мабуть, трошки переплутали цілі. Звичайно. Ми отримали інформацію, що це завдання, є конкретне виконання і були конкретні призвані частини. А хто що сказав, у нас трошки інша ціль, хто що сказав.

Я вас інформую просто офіційно. Костя… Керівництво Збройних Сил 3 рази доповідало керівництву нашої держави про те, що Логвинове було взято… Я прошу пробачення. Це питання ми встановимо, хто кому доповідав. Ми отримали тільки що інформацію керівництва сектора "Ц", що вони таких доповідей не робили. Пані Корчинська як очевидець сказала, що вона не чула такого в штабі АТО. Зрозуміло? Зрозуміло, три рази протягом 10-11, до 13 числа кожен день йшла інформація про те,  Логвинове взято  і воно  зачищено. Чому я таку увагу приділяю Логвинову? Тому що є думка, що після взяття Логвинова і неможливості його відбиття, події повинні були розвиватися трошки по іншому сценарію. Ну,  знову ж таки  це ми повинні вивчити, да.  

_______________. (Не чути)

ГОЛОВУЮЧИЙ. Не тільки ви. От Семен Семенченко…

ПАСТУХ Т.Т. Сергій Володимирович, тут ……  сказали командири, коли прийшло підкріплення 30-ї бригади, 14-а рота, яка тікала фактично,  і  15-а рота, яку особисто я в складі якраз нашої групи супроводжували на їхній блок-пост, де з 70 чоловік 10 погодилось їхати,  60 – тікало. А це причина дуже проста. Вони до цього часу 5 місяців були тут  на полігонах, вони не брали жодної участі в ніяких боях, ні в підготовці, ні в чому.  Це тобто людей тільки вчора забрали  взагалі з теплих приміщень і кинули фактично в бій. Оце так само є питання:  ким давали підкріплення фактично реально в котел?  

ГОЛОВУЮЧИЙ. Тарасе, питалося: чи був резерв, я ж мовчав. Інформую. Був.  30-а бригада. А тепер ми підійшли  до того, як цю 30-у бригаду, коли і при яких обставинах використали? 

СЕМЕНЧЕНКО С.І. Я еще добавлю одну…

КОРЧИНСЬКА О.А.  (Не чути)

СЕМЕНЧЕНКО С.І. Я еще  хочу обратить  внимание на то, что опять  использовались  для штурма подразделения Национальной гвардии. Значит опять была  информация исходная неверная, то  есть о том, что зачищено  полностью Логвиново, и опять, если заслушать сейчас очевидцев,  вот они находятся в коридоре, по заходу в  деревню, тут же  выдвинулись танки и просто в упор  расстреляли  и части 30-й бригады  и батальон "Донбасс".  И там осталась  группа   військовослужбовців, которая  6 дней не могла  оттуда выйти в итоге вышла в виде "двухсотых". То есть: несогласованность, отсутствие разведки. А я потом разговаривал с "Киевской Русью", они сообщали в  штаб о том, что там танки,  их корректировщик сообщал. А нам сообщили наоборот: несогласованность, отсутствие  информации, отсутствие разведки.

ГОЛОВУЮЧИЙ.  У нас знаходиться командир  25-го батальйону, він потім  буде…

Я просто хочу трошечки. З Логвиновим зрозуміло, то єсть штаб до цього не мав відношення. Після того, як воно було захоплено… Віктор Володимирович, я правильно розумію, ви таку сказали фразу, що була по суті змодульована інша  система комунікації, яка вас влаштовувала. То єсть, у вас не було проблем з доставкою боєприпасів, з ротацією, з вивезенням поранених? Правильно я розумію? Після захоплення Логвинового. Ви це хотіли сказати? 

Ви заявили тільки що, 15 хвилин назад, що після того, як Логвинове було взято, для вас в принципі нічого не помінялося. 

______________В.В.  Для нас змінилася ситуація…

ГОЛОВУЮЧИЙ. Ну я ж вас… 

______________В.В.   …………в цій ситуації знайшли вихід, який дозволив забезпечити…. (Шум у залі) 

 ______________.   Повного оточення Дебальцева не відбулося.

______________В.В.  Було тільки  до дороги. З цієї сторони. І з…. 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Я зрозумів вашу позицію. У мене питання фінальне. 

Тут сидить командир одного з підрозділів, який зробив заяву про те, що ніхто ніякої команди на відвід не давав. Що це було прийнято рішення командирами там якихось нижніх підрозділів самостійно. Да? В ініціативному порядку і таке інше. Скажіть, будь ласка,  чи доповідали ви після того, як Логвинове було заблоковане, що необхідно  відводити війська. І звідки взялась процедура… От звідки ви отримали команду на відведення? Чия це була ініціатива: ваша чи зверху? Як вона народжувалася? Оцих останніх два дні.

Будь ласка,  дуже детально. 

______________.  Навіть……. (Не чути) 

 ГОЛОВУЮЧИЙ. Правильно розумію, що  це було під час Мінських переговорів 15 числа? Ну умовно кажучи. Це було не за два дня, ви сказали, да?

______________.  Хто міг…

ГОЛОВУЮЧИЙ. Навіть до їх початку. Дякую за інформацію. Зафіксуєм, будь ласка. Це дуже важлива інформація. 

Я розумію це. 

Шановні друзі, я хочу звернутися до Шептала Сергія Олександровича. Ви підтверджуєте, що у вас як у командира бригади був чіткий план, затверджений вашим керівництвом по відводу військ у випадку необхідності? 

ШЕПТАЛ С.О. Так….

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую. Сідайте. 

ШЕПТАЛ С.О.   ……але я ………….начальтником Генерального штабу в цей день, коли…

ГОЛОВУЮЧИЙ. Я знаю ці обставини. Ми зараз... потім це… Я просто… До цього у вас було розуміння, плани, задачі? 

ШЕПТАЛ С.О.   Да.

ГОЛОВУЮЧИЙ. То єсть умовно кажучи, у випадку там команди "ікс" ви знали, що вам робити? 

ШЕПТАЛ С.О.  Да.

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую. 

Тепер до дня, коли був відданий наказ. Як він віддавався, ким. Я прошу   повідключати телефони, але тут дуже багато  спекуляцій, інсинуацій.  Ви дайте інформацію, потім я дам, а потім уже дійдемо до командирів частин.

_______________.  ………..  я довів  цю інформацію, це завдання до  командувача АТО,  займається особисто він …………… начальник Генерального  штабу, щоб не було двояких толкувань. Доповідь закінчена. 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Константіновський  сидів, мовчав.  (Шум у залі)

_______________. (Не чути)

ГОЛОВУЮЧИЙ. Пан Береза. 

БЕРЕЗА Ю.М. Я перепрошую, значить, пане полковнику, я тепер зрозумів. Значить відхід, от я підсумовуючи, відхід був повністю узгоджений  з начальником Генерального штабу. Скажіть, будь ласка, чому були залишені, не підірвані, обладнання і озброєння, яке було надано нам Сполученими  Штатами  Америки? Скажіть, будь ласка, що було зроблено?  Якщо все було  сплановано. Ну, ми всі чули, це сплановано… Чому ворогу залишили  військову техніку і озброєння? 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Я хотів би уточнити: і взагалі у кого вона була? Хто  із командирів військових частин…

БЕРЕЗА  Ю.М. Хто особисто повинен відповісти, на вашу думку?

ГОЛОВУЮЧИЙ. Ні, ні, давайте розіб'ємо питання за питанням. Ви перейшли вже до відходу. Я  би чесно  кажучи хотів би ще декілька запитань, але  давайте тоді з наказом про відхід. Чому я так дуже детально питав, тому що у суспільстві всякі  феесбешні провокатори розказують, що це була втеча, що не було   ніякого плану, що не було   ніяких команд, що всі побігли. Деякі офіцери говорять, що це  ми самі придумали. Я просто вас інформую, я був очевидцем того, як Міністерство   внутрішніх справ орієнтовно о 17 годині отримало наказ і довело їх до своїх підрозділів. Це саме  підтверджують підрозділи Міністерства оборони.

Але по самій процедурі  відходу і субординаційному рішенню нема питань ні в кого? То єсть отримали команду і виконали як могли, да? Правильно я розумію? Правильно. Йдем далі. 

А тепер... Сам відхід. На жаль, у нас є дуже багато протирічивої інформації, про частину якої Юрій Береза сказав. І я хотів би дуже спокійно зараз пройтися… спочатку Віктор Володимирович, потім командир бригади. Якщо ми годувались до відходу, якщо у нас був погоджений план, чи передбачав він евакуацію не тільки особового складу, а й техніки. І що він передбачав у випадку неможливості евакуації техніки? Це перше питання. 

Друге питання. чи були факти оставлення техніки. І окремо (це вже, на жаль, загальновідома інформація), у кого знаходився  антиартилерійський радар на озброєнні? Хто той командир підрозділу, який ніс за це відповідальність? І чому цей антиартилерійський радар опинився в руках ворога? Дякую. 

______________.  ……… зараз  по цьому мосту проезжает, мені доповідають, легкове автомобили, но не более.

ГОЛОВУЮЧИЙ. Скажіть, будь ласка. Є відеокадри батареї "Гвоздики" з боєприпасам. Це ваша батарея чи ні? 

______________С.О.  …підірвана ця техніка.  

ГОЛОВУЮЧИЙ. Сергій Олександрович, от послухайте. Ніхто не упрікає в тому, що не вивели. Мова йде про те, чому не знищили і що не знищили. От давайте акцентуємо це. Да? 

______________С.О.  (Не чути) 

 ГОЛОВУЮЧИЙ. А де Тимчук дівся? Ні, одну хвилиночку. Це дуже важлива заява. Я хочу, щоб всі народні депутати почули цю заяву.

Пане Олегу, в робочому порядку перевірити. Але в любому випадку всі, хто у нас працює в Фейсбуці… ми встановили цей факт. Ви всі почули, так? 

БЕРЕЗА Ю.М. Я просто уточню. Я просто уточню, пане голово. Я так розумію, що ні одна одиниця техніки, яка нам була надана нашими  партнерами Заходу, не  потрапила до рук наших ворогів.

______________.  Ні, не потрапила. Вона… во-первых, говорю, було две… 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дві станції було. 

______________.  ……локационные станции в бригаде, и они… дві вже були виведені  з ладу на кінець… на початок нашого виходу.
ГОЛОВУЮЧИЙ. Я просив би народного депутата рядового 128-ої бригади… уточнити цю інформацію по ходу потім.

ПАСТУХ Т.Т. Я можу в принципі не те, що уточнити, добавити окремі речі. Там дійсно техніки було дуже багато. Вона знищена ще до виходу…

ГОЛОВУЮЧИЙ. Тарасе…

ПАСТУХ Т.Т. …секунду. І про це говорилося дуже багато. І навіть хлопці, коли відходячи, техніка, яка вже була не на ходу, навіть не просто її там на місці розривали, вони ще позалишали там цілу кучу сюрпризів. Я думаю, ці сюрпризи ще спрацюють в найближчому часі. Проблема де в чому була в іншому. Мій бліндаж особисто там, де у нас перебувало з нашою ротою 14 чоловік, він не був підірваний. І пояснення дуже просте. В момент відходу майже всі люди тримали кругову оборону. Дуже багато людей прикривали відхід. Вони навіть не мали можливість просто-напросто добратись до свого, щоб десь забирати, навіть піднищувати те майно. Тобто окремі зразки навіть там стрілкової зброї, інших речей, вони могли залишатися на позиції. Але те, що техніка знищувалася, це…

Я особисто переговорив там напевно з більшістю, по-перше, не тільки нашої роти, інших підрозділів. Всі заявили: було про знищення техніки, окремі випадки – це те, що була техніка ще частково знищена під час виходу, де техніка підбивалась, тому що обстрілів було дуже багато. І були випадки, коли техніка просто виходила з ладу. Її підривали ще навіть на виході.

ГОЛОВУЮЧИЙ. Тарасе, дякую вам….

_______________. Ну, питання не в тому…

ГОЛОВУЮЧИЙ. Юро, це дуже важливе питання. Можна? Ми почули, що 2 артилерійських радари були в 128-ій горно-піхотній бригаді, правильно? Правильно. Друге, ми почули від командира бригади про те, що ці 2 радари були знищені один – в ході боїв, другий – при відступі. Правильно?

_______________. (Не чути)

ГОЛОВУЮЧИЙ. Ні, працездатні, зрозуміло. Вони були знищені чи вони були непрацездатні оставлені ворогу?... І вони були підірвані.

Я хочу всім звернутися, це надзвичайно важлива ситуація, надзвичайно важлива. Тарасе, я вас особисто попрошу взяти на себе в тому числі інформацію, тобто відповідальність за цю інформацію, якщо ви можете це зробити на якомусь етапі. Поясню, що відбувається. Позавчора в усіх засобах масової інформації українських: фейсбуках, якихось там сайтах – було розповсюджено інформацію про те, що одна з наших артилерійських бригад кинула ворогу антиартилерійські радари. Це причинило до дуже великих, некомфортних відносин з нашими стратегічними союзниками. Да, було звинувачено, що ці радари були в 55 бригаді і були залишені ворогу, артилерійські ….

Я просто хочу тих, хто працює з засобами масової інформації, щоб оцю інформацію комітет встановив. Андрію, а вам з Тарасом об'єднати зусилля і поставити крапку в цій історії.

Тепер ще… Так, 128-ій, давайте.

КОРЧИНСЬКА О.А. Скажіть, будь ласка, пане комбриг, 128 бригада, 128 батальйон. На яких позиціях вони лишалися, тому що я спілкувалася, це були останні поранені, котрих ми вивозили з цього сектора. І вони мені розповідають, я зберегла всі телефони, навіть деяке відео, що їх залишили в даному разі, не попередивши, що вони останні залишені. В них було багато поранених, командир пішов і навіть забрав з собою з начштабом всі спальники. Їх залишили і сказали, що за ними повернуться протягом максимум доби. За три доби, що вони провели там, поранені померли з ними в машині, боєць Свириденко себе прикривав і обігрівався об труп свого командира, котрий його рятував. Хлопці через два дні, їх позавчора вивозили, цих хлопців, в даному разі, вони були поранені, у мене збереглися всі телефони. Вони сказали, що єдина людина, котра їм допомогла вибратися і казала, які мости взірвані і як їм вийти, це був полковник Паук, більше зв'язку з ними не було. Командир втік, я його знайшла потім, цього командира, в Артемівську. Він дійсно мені, цей командир, просив звернутися до командування АТО з проханням яким-небудь чином організувати коридор, щоб забрати поранених. Це було 20 число, він до мене звертався, а хлопців… Да, 20 числа ми їх вивезли. Із тих, що вийшли останні. 

Вони свідчать про те, що ці хлопці (я вам можу дати їх телефони), про те, що було багато не взорваної техніки залишено на тих позиціях, де вони лишалися. Вони сильно переживають, що не змогли своїх побратимів забрати з бліндажів. Що не було вже сил, вже можливості, тому що вже вони бачили ворога, йшли танки і ворог стрілково вже добивав тих поранених в іншій техніці. І ті хлопці не могли підірвати техніку, бо вони були поранені. 

Я вам надам їх телефони. Ви будете з ними говорити. Вони кажуть, що вони бачили в даному разі непідірвану техніку, неушкоджену.

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую за інформацію.

(Загальна дискусія) 

_______________. Пані Оксано, тут є просто частина коректності і некоректності. Свириденко, він виходив в колоні, яка вивозила трьохсотих, в складі двом БМП, "Урала" і "КАМАЗа". Вони вивозили трьохсотих, це ще було раніше, до виходу. З цієї колони три машини підірвалися на мінах. Ті, хто вижили, вони перегрузилися на четверту машину. І та машина була підірвана. Ті, хто були ходячі, повернулися назад. Там є тернополянин, якого я дуже особисто знаю, там є тіла, які я вчора бачив в морзі. Вони не мають ніякого відношення до вже самого періоду виходу і евакуації. 

Тут є просто, десь декілька інформацій наклалося.

КОРЧИНСЬКА О.А. Свириденко окремо. Ті хлопці із 128-ої, які виходили на БТРі – 24 особи, з них три поранених. Я вам дам їх телефони. Я в госпіталі з ними, з кожним переговорила і бачила деякі відео.

_______________. Можливо, але Свириденко до цього відношення не має.

КОРЧИНСЬКА О.А. Добре, може, я помилилася, пане командир. Можливо, це БМП. Так, БМП.

_______________. В бригаді БТРи були тільки в розвідроті. 

КОРЧИНСЬКА О.А.  Я вам дам координати.

ГОЛОВУЮЧИЙ. Шановні друзі! Ми, зрозуміло, за три години не можемо вивчити, проаналізувати все те, що відбувалось навколо Дебальцевського котла за останній місяць. Частину інформації ми встановили і це дуже цікава інформація. Ви її всі чули. По частині інформації ми зараз можемо прийняти рішення. Зараз його приймемо. Зараз його сформулюю.

Але є ще дуже великий пласт інформації, який ми не вивчили. Ми сьогодні почули про те, що самою важливою, однією з самих важливих операцій, а саме деблокуванням керували інші люди, маючі інші ресурси. Ми не маємо комунікацій.

Ми повинні вивчити, при яких обставинах була залишена зброя, якщо вона була залишена. Чому 55 артилерійська підірвала чи не підірвала важкі, важку свою артилерію. Чи штаб АТО і штаб сектору розумів, що для того, щоб 9-тонну гармату витягнути, треба відповідні технічні засоби. Тому що на руках її не витягнеш і таке інше. Чи були в бригаді такі засоби? Чи звертались і командир бригади? 

Тобто нам ще треба пропрацювати з керівником Генерального штабу. До речі, він мене запевнив, що на всі питання нашого комітету він дасть відповідь. Можна, я закінчу?

_______________. …55-та  бригада …

ГОЛОВУЮЧИЙ. Стояла, стояла.

_______________. Но дело в том еще.

ГОЛОВУЮЧИЙ. Ні-ні, хвилиночку. Шановні друзі, ми, ще раз, я ж, ми з вами пройшли колосальний шлях, да? Ми не на всі питання відповіли. Я говорю, на які ми не відповіли питання, ви не можете на них відповісти, да? Тому що ви цим не займалися, ви те, що стосувалося вас, ми почули. Те, що стосувалося командира 128-ї, ми почули. 

Обвинувачення в тому, що ви прийняли самостійне рішення і втекли з поля бою, ми відкинули одноголосно, да? Ми сьогодні зробили дуже важливі речі, да, які ми сьогодні будемо розказувати. Не було ніякої втечі, був план. Правильно я розумію? Вчасно він був реалізований, це вже інше питання, не до вас, да? Але він був. Ми це почули? Почули. Пане Тарасе.

ПАСТУХ Т.Т. Почули. І є один момент, який, я думаю, це, напевно, питання до міністерства, а не до них. Дійсно, були проблеми з виходом. Про це не говорять вони, про це, можливо, говорять окремі хлопці. І це вони вже знають ті проблеми стають анекдотичними. Коли є дорога і ми знаємо, що зліва, зправа заміновано, об'їхати неможливо і на марші глохне машина, групи вели, там фактично розвідка, вона їх супроводжувала. Вони були на чолі колони, вони знають дорогу, кудою виходити. На марші глохне п'ята-шоста машина, - всі решта зупинилися, а ті пішли вперед. І в результаті та, яка заглохла, її, можливо, спихають, і наступна машина знову стає першою, - вона виводить, вона не знає дороги. 

В результаті того цей вихід, він перетворився, не рух там двома-трьома колонами, а він перетворився частково на марш. Там навіть були випадки, коли ми їздили по бліндажах сепарів. Тобто вони були, що це, вони не могли зрозуміти. Якщо би хтось зверху подивився, внаслідок цього відходу ми могли б, напевно, повністю захопити. Сепари не були до цього готові. Розумієте, це анекдот.

Але до чого я веду. На сьогоднішній день через відсутність нормального радіозв'язку, який у нас мав би бути, і цей радіозв'язок мав би працювати між всіма структурами, які задіяні під час бойових операцій, ми будемо нести величезні втрати. До цього часу ми не закупили там нормальних радіостанцій, які б шифрували зв'язок і давали можливість бути присутнім в кожній машині, якщо  стається  якась надзвичайна  ситуація, командири могли б   ці всі ситуації підкоректовувати.  Тому ось через це… Там були машини, які йшли на Логвинове, там були  машини, які верталися на Дебальцеве. Слава Богу, що просто  на тих машинах десь були люди, які  там  вже їздили перед тим, вчасно зорієнтовувалися і виходили. І тільки за рахунок професійності окремої маленьких людей, вже навіть  не великих  командирів, маленьких там  якраз  не відбулося величезних втрат.

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую.

Я просто, що пропоную. Дивіться…

КОРЧИНСЬКА О.А.  А можна ще один факт? 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Ні, не треба фактів. Ми аналізуємо проблему. 

КОРЧИНСЬКА О.А.  ………. на жаль,  вони менше  10, тобто залишилося тільки, щоб ви розуміли, я сама об'їздила всі частини, і по медтранспорту з 59 машин, котрі обслуговували у нас Збройні Сили України,  у нас в наявності, щоб могли  вийти на маршрут і допомагати поранених позавчора це було всього 6, а всього їх було  знайдено  10 із 59-и.   Десять.  Це реально те, що  є у нас зараз  в наявності евакуаційного транспорту. у Нацгвардії краще. 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Шановні друзі, є наступна пропозиція.  Одне рішення приймемо прямо зараз. Терміново звернутися до Верховного головнокомандуючого, міністра оборони, секретаря РНБО, керівника Генерального штабу,  терміново, це сьогодні потрібно зробити, на  ситуацію, що склалася по укріпленню нових рубежів, назвемо їх там "з вимогою втрутитися", в  найближчі 48  годин навести порядок. І  через 48 годин  треба  буде збирати комітет. Якщо не буде… Я прошу  Матейченка,  я прошу, кого ще…

ГОЛОС ІЗ ЗАЛУ. (Не чути)

ГОЛОВУЮЧИЙ. Ні, хвилиночку. Значить ми візьмемо  це на контроль.  І я вам обіцяю, що якщо там не буде скоординовано все, то прізвища з'являться дуже швидко. Дати доручення  керівнику  Генштабу і керівнику Донецької  ОДА по терміновому виправленню ситуації.  Це рішення, з вашого дозволу, голосуємо. Всі – "за"? 

(Загальна дискусія)

ГОЛОВУЮЧИЙ.  Ні, це закрито, це зараз піде шифрограмою. 

Тепер що… Я пропоную наступний рух. У нас десь  5-7 питань  до Муженка, до Пушнякова, до керівництва АТО, до 55-ї бригади по зв'язку, по всьому іншому, по їх оцінці цих доповідей, да, по, хто все-таки давав інформацію… Ні, хто давав інформацію Президенту України я знаю. Звідки з'являлась інформація про Логвіново, тому що, я вам просто привідкрию трошки занавес, коли ми з Семеном спілкувались часто, я ультимативно, там, Юрій Береза розказує, що він, там, голодування об'явить, я сказав, що я себе спалю на хрен, да. Я сказав, що якщо за добу не буде розблоковано Логвіново, то нам треба хлопців виводити, да. От, щоб ви розуміли, через добу був новий рапорт, що воно розблоковано, да, то есть… То есть до чого я це все веду. Я пропоную створити робочу групу, маленьку робочу групу на чолі з Тетеруком Андрієм, як людиною більш зваженою, тому що нас з Березою не можна в робочу групу от в складі: Тетерук, Тимчук, Пастух Тарас Тимофійович, Левус, Герасимов Артур, Мамчур Юлій Валерійович. По цим питанням допрацювати, підготувати рішення комітету, яке буде передбачати всі 5 питань, які там є, в тому числі, да, починаючи від зв'язку те, що Тарас говорив. До речі, Тарас, я потім розкажу, ми все-таки там щось пижимось, зараз робимо, да. І, закінчуючи от такими, такими питаннями як фортифікація, збільшення бюджету, перекидання цих коштів, ну, це, це неможливо, да. Хлопці, ну, те, що я почув, ну, я не хочу тут драматизувати, ну, в кінці-кінців…

_______________. (Не чути) 
ГОЛОВУЮЧИЙ. А я знаю. І… Колеги! Колеги! І в мене є лист, мені сьогодні Білецький дзвонив з-під Широкино, в мене є лист Білецького. Він просить нас в цю групу включити також вивчення питання, що складається з зони антитерористичної операції в секторі "М" Маріупольського напрямку. Там говорить, що тоже… Там, там, щоб розуміли, ну, я не хочу тут знову ж таки розказувати. Пані Корчинська, у нас… Що відбувається?

КОРЧИНСЬКА О.А.  (Не чути)

ГОЛОВУЮЧИЙ. В нього є право ініціативи, добре. Ви проти того? Ви не проти. 

СЕМЕНЧЕНКО С.І. Простым языком говоря, назревает большая "Ж".

ГОЛОВУЮЧИЙ. Я простим язиком розказую, що я сьогодні буду доповідати кому тільки зможу, що там повторюється, по-моєму, Логвіново в чистому виді. Це не питання  вже сьогоднішнє, але…

Колеги,  ні-ні, давайте тоді  до рішення, а потім  по питаннях, у мене є ще три питання.   

Колеги, я пропоную, ми одне рішення  прийняли зараз ми його підемо оформляти і будемо бити  всі можливі й неможливі колокола.

Друге рішення ми приймаємо сформувати робочу групу, я озвучив, для доопрацювання рішення комітету. В тому числі, я прошу всіх членів робочої групи з залученням Генеральної прокуратури, я забезпечу комунікації і контррозвідки Служби безпеки все-таки розібратись з  втратами, які ми понесли в  котлі. 

Я не хочу, це, хлопці, вас не стосується, ми самі будемо розбиратися.   Треба теж от як ми  з цими артилерійськими радарами розібратися, де правда, де неправда. Тому що по одній інформації все кинули, по-другій інформації командир бригади дає, наприклад  внятні  якісь відповіді. Так. Тарас, який там був, я знаю, дає внятні відповіді. Так. 

На жаль, ви ж розумієте, що оці наші проблеми використовуються проти нас оцими інформаційними вкидами, оціми провокаціями, оціми криками, оцими воплями. (Шум у залі) 

Ні-ні, послухайте, нас не цікавить військова техніка й обладнання.

 Я вам хочу сказати одну річ, наш Оборонпром не встигає поповнювати наші втрати. Це інша проблема іншого комітету, через тиждень ми його проведемо, а зараз…

_______________. Питання існування… Укроборонпрому.

ГОЛОВУЮЧИЙ. Абсолютно вірно.

_______________. Він тільки зникне…

ГОЛОВУЮЧИЙ. Абсолютно вірно, Павло, пишіть законопроект, я в долі.

КОРЧИНСЬКА О.А. . …комбат 25-го, людина відома, …….. вона хотіла зробити заяву…

СЕМЕНЧЕНКО С.І. Сейчас одну секундочку. Ремарка к этому, я прошу  поставить в порядок денний это как можно быстрее. Потому что эта "Ж" назревает  в самые ближайшие дни в Широкино. 
ГОЛОВУЮЧИЙ.  Значить, в оцю робочу групу  терміново втрутитись. Що значить втрутитись? Я поясню. Зараз от ми вийдемо і будемо піднімати всіх, кого ми будемо піднімати…
Підтверджую, вместе с "Азовом" и с нашей морской пехотой.  Так… 

Термін групи, як ви думаєте, 10 днів нам хватить чи ні? Тарасе.

ПАСТУХ Т.Т. Да, вистачить.

ГОЛОВУЮЧИЙ. Я перепрошую. Попередній термін 10 днів. Нема заперечень?

_______________. Попереднє рішення – для доопрацювання....

ГОЛОВУЮЧИЙ. Ні. Оце приймаємо зараз, а далі пішли група працювати по всім питанням.

_______________. (Не чути). 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Да. Це 6, як мінімум, буде. Може, ще щось народиться. Не те, що ми їм даємо тільки 6 пунктів, можливо, там будуть кадрові якісь пропозиції, так, когось підвищити. От я буду пропонувати пана Тарана підвищити, дати йому генерала, наприклад, будемо обговорювати. А когось розстріляти. Друзі, Тарасе, ремарку і  будемо виходити....

ПАСТУХ Т.Т. Це не ремарка, це, в принципі, ситуація, яка назріває, напевно, дуже великим скандалом. Я не можу просто зрозуміти, що відбувається в державі, коли Президент приїжджає, говорить одне, а потім з'являються люди, які це виконують по-своєму або взагалі не виконують. Ми  вже говорили про 128-у, яка стоїть з 1 числа. Тиждень тому приїхав Президент і сказав, що це бригада героїчно вистояла і вона їде на ротацію, півроку вона там. Враховуючи, що наше міністерство, ну, як паровоз – його треба довго заправляти, "Закарпаття" само знайшло транспорт і цей транспорт виїхав для того, щоб забрати своїх хлопців, доставити до дому. Вчора цей транспорт був зупинений в Харкові, сьогодні був зупинений в Ізюмі і до цього  часу немає жодної інформації....

ГОЛОВУЮЧИЙ. Тарас.

ПАСТУХ Т.Т. Секунду. Чи є хоча би якесь рішення про виведення цієї бригади? Хлопці вже третій-четвертий день маса чуток про те, що їх вернуть назад, їх перекинуть на інший напрямок, перекривають дороги, це бунтують вже матері, жінки і вони на це мають повне моральне право – хлопці півроку без ротації. Я не можу зрозуміти, на якому рівні це тормозиться. Тому, якщо  є сьогодні керівники, які йдуть по вертикалі, якщо це немає зупинки на їхньому рівні...

ГОЛОВУЮЧИЙ. Одну хвилиночку.

ПАСТУХ Т.Т.  ... це питання має бути вирішено сьогодні.

ГОЛОВУЮЧИЙ. Воно сьогодні і буде вирішено. Дякую, що ви поставили це питання.

ПАСТУХ Т.Т. Завтра вони повинні сідати в автобуси і виїжджати.

ГОЛОВУЮЧИЙ. Прийнято. Рішення комітету, яке ми зараз терміново. І я зараз особисто займуся,  я вам через годину наберу. Пане комбриг.

ПАСТУХ Т.Т. Секунду, якщо, можливо, є якась  інформація, щоб ми можливо, заспокоїли людей.

ГОЛОВУЮЧИЙ. Я до командиру бригади: яка ситуація із вашим відведенням?

_______________. (Не чути). 

ПАСТУХ Т.Т. Коли?

_______________. (Не чути). 

ПАСТУХ Т.Т. А ті, що зараз на позиціях стоять в окопах?
ГОЛОС ІЗ ЗАЛУ. (Не чути) 

ПАСТУХ Т.Т. Тобто завтра готові хлопці виїжджати. Дякую. 

______________. …….128-а.

ПАСТУХ Т.Т. За 128-му

ГОЛОВУЮЧИЙ. Тарасе,  я доб'ю, якщо зараз буде збій до вечора, наберете мене. Я знаю це рішення. Здивований навіть цим питанням.

Колеги, за таке рішення одностайно приймаємо і рухаємося далі. Зараз ми оформляємо це рішення по фортифікації і даємо 10 днів нашим колегам. Андрій Тетерук ініціює з завтрашнього дня роботу. По поверненню зразу просто хочу розказати, щоб не було інтриги. На другий день, якщо не буде, не дай Бог, щось такого страшного, буде засідання в Генштабі цієї групи. Колеги, які зараз тут мене чують, готуйтесь в рамках оцих питань всіх. Ми все це систематизуємо, і наше рішення комітету не повинно бути: все гарно чи все погано. Це повинен бути серйозний документ з пропозиціями до головнокомандуючого, міністра оборони, керівника Генерального штабу, до змін до бюджету. Ну через призму цього всього, що ми говоримо. І звертаємо увагу на те, на те, на те. Як мінімум, на чотири речі ми сьогодні вже звернули увагу, да? 

Дякую всім за увагу.  Я буду у себе. Якщо… (Шум у залі) 

Да.  Це здать. Це ДСК, все здать. 

КОРЧИНСЬКА О.А. Я перепрошую, ми не вислухали комбата  25-го батальона, для мене це принципово.  Я вас дуже перепрошую, людина служила… 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Я хочу надати, дійсно,  слово комбату. Вибачте,  будь ласка, якщо… Прошу вас.

?ПАСТУХ Т.Т. Можна до вас одне запитання? По конкретній ситуації. Що відбулося з Нікішиним? Це була ваша команда чи це було самостійне рішення, яке  відбулося? 

______________.  (Не чути) 

?ПАСТУХ Т.Т. А там весь час такий контакт був? Від вересня-місяця? Можливо ще раніше? 

______________.  (Не чути) 

 ГОЛОВУЮЧИЙ. Тарасе, ми поспілкуємося. І ми робимо запис: апарату доручити… 

Андрію, ще раз хочу сказати: я просто пані Корчинська, бачте, наполягала, ми почули вас, це нормально, буває всяке в житті. Я щиро вами пишаюсь, щиро ми знайомі, що ми вийшли звідти, звідки ми вийшли. Дякую всім і працюємо. 
